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UNDERSKRIFTER: 
Vi bekrefter med våre underskrifter at møteboken er ført i samsvar med det som ble bestemt på møtet: 
 
Fauske 25.11.09 
 
 
Berit Vestvann Johnsen’ 
formannskapssekretær 
 
 
 
 
Bjørn Inge Gabrielsen 
utvalgsleder 

representant representant 

 
Protokollen er godkjent av driftsutvalget i møte nr            den 
Hovedutskrift sendes: 
Ordfører - Rådmann - Kommunalsjefer - Personalsjef - Økonomisjef 
Salten Kommunerevisjon 
Bibliotekene 
Lokal presse 
Politiske partier 
Gruppeledere 
 
Utskrift er foretatt den  25.11.09  
 

MERKNADER: 
 
Det var ingen merknader til innkallinga. 
 
Merknader til dagsorden: 

• Hege Harsvik (FL): Ba tidligere om befaring til Kosmo skole. Hvordan skal man be om 
dette? 

• Jørn Stene (FL): 
1. Ber som tidligere om regnskapsoversikt over enhetene 
2. Hvorfor er ikke omsorgsplanen ferdig? Vi går nå inn i en budsjettbehandling. 



3. Hvorfor er ikke sak ang. utbygging Sulitjelma skole satt opp til behandling i 
driftsutvalget? 

• Leif Lindstrøm (FRP): Bør få kjøreregler for hvordan ønske om befaring skal behandles. 
Ønsket bør voteres over. 

 
Dagsorden ble enstemmig godkjent. 
 
Orientering ang. utvikling av barneverntjenesten siste 5 år v/fagleder barnevern Gunhild 
Westergaard ble utsatt til neste møte, med utvalget fikk en orientering ang. status over dagens 
situasjon. Barnevern som tema i driftsutvalget i første møte i året og første møte etter 
sommerferien. 
 
Kommunalsjef Frank Bernhardsen orienterte om rutiner ved rapportering regnskap. 
Administrasjonen følger rutiner vedtatt av kommunestyret. Formannskapet mottar rapportering. 
Driftsutvalget ber utvalgsleder følge opp sak til kommunestyret ang. rutiner, hvor driftsutvalget 
ønsker rapportering regnskap. 
 
Svar på spørsmål: 
Jørn Stene: 
Pkt. 1: Besvart i orientering fra kommunalsjef Bernhardsen. 
Pkt. 2: Kommunalsjef Johansen svarte. Økonomi i planen må synliggjøres. Innsparing vanskelig. 
Ekstern hjelp i løpet av neste uke. Ønsker å sende ut planen før jul. 
Pkt. 3: Kommunalsjef Alver svarte. Praksis med kostnadsramme direkte til formannskapet. 
Driftsutvalget ber om en redegjørelse om prosjektet i neste møte. 
 
Enhetsleder May-Brit Paulsen vil komme i neste møte og orientere ang. status 
institusjonsplasser. 
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 FAUSKE KOMMUNE  

SAKSPAPIR 
 
   JournalpostID:   09/10154      
 Arkiv sakID.:   09/2740  Saksansvarlig:  Berit Vestvann Johnsen  
Sluttbehandlede vedtaksinnstans: Driftsutvalg 
 

Sak nr.:    062/09 DRIFTSUTVALG Dato:  25.11.2009 
 
 
 
GODKJENNING AV MØTEBOK 
 
 
Vedlegg: Møtebok nr. 7/2009 
 
Sammendrag: 
 
Se vedlagte møtebok. 
 
INNSTILLING : 

 
Vedlagte møtebok nr. 7/2009 godkjennes. 

 
 
DRIF-062/09 VEDTAK-  25.11.2009 

 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
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Sak nr.:    063/09 DRIFTSUTVALG Dato:  25.11.2009 
 
 
 
DELEGERTE SAKER I PERIODEN 
 
 
  
 
Sammendrag: 
 
 
DDRI. 195/09: SØKNAD OM EKSTRA RESSURS LYNGVEIEN BARNEHAGE 
 
VEDTAK : 

 
Det fattes følgende enkeltvedtak: 
- NN, født **.**.**, tilføres spesialpedagogisk hjelp på 6,5 t/uka. Dette tilsvarer 

17,36% stilling. Denne ressursen gir grunnlag for redusert foreldrebetaling. 
- Lyngveien barnehage tilføres 1 t/uka, tilsvarende 2,67% stilling til foreldreveiledning, 

planlegging og evaluering i forhold til den spesialpedagogiske hjelpen. 
- Enkeltvedtaket gjelder fra 15.10.09 til 14.07.10. 

 
 
 
DDRI. 196/09: VEDTAK OM SPESIALUNDERVISNING - VESTMYRA 
SKOLESENTER 
 
VEDTAK : 

 
NN, født **.**.** er tildelt 3 lærertimer pr uke, til sammen 114 årstimer 
spesialundervisning a 45 min. (samordning). 
Innhold og organisering av undervisningen vil gå fram av elevens individuelle 
opplæringsplan (IOP). 
 
Faglige tiltak: Bedre leseferdigheten med vekt på bedre forståelse, arbeide med 
lesestimulering. 

 
 
 
DS. 197/09: VEDTAK OM TILLEGGSRESSURS TIL SPESIALUNDERVISNING - 
VESTMYRA SKOLESENTER 



 
VEDTAK : 

 
NN, født **.**.** er tildelt 3 lærertimer pr uke, til sammen 114 årstimer 
spesialundervisning a 45 min. (samordning). 
Innhold og organisering av undervisningen vil gå fram av elevens individuelle 
opplæringsplan (IOP). 
 
Mål/Faglige tiltak: Tilpassing av planen i forhold til aldersnivå i matematikk. Tilpassing 
av arbeidsmengde, tempo og vanskelighetsgrad i kjernefagene. 

 
 
 
DDRI. 198/09: VEDTAK OM TILLEGGSRESSURS TIL SPESIALUNDERVISNING - 
VESTMYRA SKOLESENTER 
 
VEDTAK : 

 
NN, født **.**.** er tildelt 3 lærertimer pr uke, til sammen 114 årstimer 
spesialundervisning a 45 min. (samordning). 
Innhold og organisering av undervisningen vil gå fram av elevens individuelle 
opplæringsplan (IOP). 
 
Mål/Faglige tiltak: Tilpassing av arbeidsmengde, tempo og vanskelighetsgrad i 
matematikk. 

 
 
 
DS. 199/09: VEDTAK OM TILLEGGSRESSURS TIL SPESIALUNDERVISNING - 
VESTMYRA SKOLESENTER 
 
VEDTAK : 

 
NN, født **.**.** er tildelt 3 lærertimer pr uke, til sammen 114 årstimer 
spesialundervisning a 45 min. (samordning). 
Innhold og organisering av undervisningen vil gå fram av elevens individuelle 
opplæringsplan (IOP). 
 
Mål/Faglige tiltak: Bedre leseferdighet gjennom å jobbe med lesestrategier og 
leseforståelse. 

 
 
 
DDRI. 200/09: VEDTAK OM TILLEGGSRESSURS TIL SPESIALUNDERVISNING - 
VESTMYRA SKOLESENTER 
 
VEDTAK : 

 
NN, født **.**.** er tildelt 4 lærertimer pr uke, til sammen 152 årstimer 
spesialundervisning a 45 min. (samordning). 



Innhold og organisering av undervisningen vil gå fram av elevens individuelle 
opplæringsplan (IOP). 
 
Faglige tiltak: Jobbe med økt mestringsnivå sosialt, samt økt faglig progresjon i 
kjernefagene, særlig matte og engelsk. 

 
 
 
DDRI. 201/09: VEDTAK OM TILLEGGSRESSURS TIL SPESIALUNDERVISNING - 
VESTMYRA SKOLESENTER 
 
VEDTAK : 

 
NN, født **.**.** er tildelt 6 lærertimer pr uke, til sammen 228 årstimer 
spesialundervisning a 45 min. (samordning). 
Innhold og organisering av undervisningen vil gå fram av elevens individuelle 
opplæringsplan (IOP). 
 
Mål/Faglige tiltak: Legge til rette med faste rammer og rutiner, god struktur og 
forutsigbarhet/oversiktlighet, - hjelp til å utføre arbeidet. 

 
 
 
DDRI. 202/09: SPESIALUNDERVISNING - SULITJELMA OPPVEKSTSENTER 
 
VEDTAK : 

 
NN, født **.**.**, tildeles spesialpedagogisk ressurs tilsvarende 380 årstimer for 
skoleåret 2009/2010. 
 
Hun følges i tillegg opp av assistent 494 årstimer. Innholdet i undervisningen vil gå fram 
av elevens IOP. 

 
 
 
DDRI. 208/09: SØKNAD OM KONSESJON SOM VIDEOFORHANDLER 
 
VEDTAK : 

 
Søknaden gjelder konsesjon for salg av videogram fra NILLE, Fauske. 
1. NILLE Fauske v/Pål Wibe innvilges kommunal konsesjon for salg av videogram 

fram til 1.juli 2013 da alle kommunale konsesjoner utgår. 
2. Konsesjonen innvilges på de betingelser som fremgår av Lov, forskrifter og lokale 

betingelser for omsetning av videogram i Fauske kommune. 
3. Konsesjonsinnehaveren er personlig ansvarlig for salg som drives i dennes fravær. 

 
 
 
DDRI. 209/09: SØKNAD OM EKSTRARESSURS VESTMYRA SKOLESENTER 
 



VEDTAK : 
 
Vestmyra skolesenter tilføres en ressurs gjeldende fra 01.10.09 og ut skoleåret 
2009/2010: 
- Pedagogressurs 5t/u som utgjør 19,25 %. 
- Assistentressurs 11t/u som utgjør 25,40 %. 
- Vestmyra skolesenter fatter enkeltvedtak og utarbeider IOP. 
- Det sendes refusjonskrav til Fauske kommune (ansvar 2000) innen 31.12.09 og 

01.07.10. 
 
 
 
DDRI. 210/09: KLAGESAK PÅ VEDTAK OM SPESIALPEDAGOGISK HJELP VED 
VALNESFJORD BARNEHAGE 
 
VEDTAK : 

Vedtak av 03.09.09 oppheves. 
 For NN, **.**.**, fattes nytt enkeltvedtak til spesialpedagogisk hjelp etter Oppl.loven 
§5.7. 

           a) NN tilføres direkte spesialpedagogisk hjelp med 3t/u = 8 % stilling.  
           b) NN tilføres i tillegg 29,5 t/u til assistenthjelp = 78,76 % stilling.  
           c) Med bakgrunn i sakkyndig vurderings innhold, gir pkt. a og b rett til reduksjon i   
               foreldrebetaling. 
           d) Tildelingen gjelder fra 01.11.09 til 15.08.10. 
 
 
DDRI. 212/09: VEDTAK OM TILLEGGSRESSURS SPESIALUNDERVISNING - 
VESTMYRA SKOLESENTER 
 
VEDTAK : 

 
NN, født **.**.**, er tildelt 228 årstimer (6 uketimer) til spesialundervisning. Timene 
skal i utgangspunktet dekke opp norsk og engelskfaget. Innhold og organisering av 
undervisningen vil gå fram av elevens individuelle opplæringsplan.  
 
Tiltak: 

• Tilrettelegging i.f.m. lese og skriveaktiviteter i alle teoretiske /skriflige fag. 
• Ev tilrettelegging i.f.m. konsentrasjon/oppmerksomhet-vansker. 
• Fysisk tilrettelegging, for eksempel skjerming ved individuell lesetrening. 
• PC og lydbøker. 
• Tilrettelegging på prøver: Bruke PC, kombinert skriftlig/muntlig prøve, få opplest 

prøvetekst, utvidet tid.  
 
 
 
 
 
INNSTILLING : 

 



Delegerte saker tas til orientering. 
 
 
DRIF-063/09 VEDTAK-  25.11.2009 

 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
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Sak nr.:    064/09 DRIFTSUTVALG Dato:  25.11.2009 
 
 
 
REFERATSAKER I PERIODEN 
  
 
Sammendrag: 
 

 Dok.ID Arkivsak ID Brevdato    Avsender/Mottaker Tittel 

 09/8999 I 08/1354 11.10.2009 Frivillighetssentralen i 
Fauske 

FRIVILLIGHETSSENTRALEN I 
FAUSKE - PROTOKOLL 
STYREMØTE 17.09.2009 

 09/9818 X 09/182 04.11.2009  ORIENTERING VEDR.  
SØKNADER 
INSTITUSJONSPLASSER 

 09/10074 X 09/182 11.11.2009  ORIENTERING VEDR.  
SØKNADER 
INSTITUSJONSPLASSER 

 09/8896 X 06/1429 07.10.2009  BARNEVERNSTJENESTEN - 
MÅNEDSRAPPORT 
SEPTEMBER 2009 

 09/9932 X 06/1429 10.11.2009  BARNEVERNSTJENESTEN - 
MÅNEDSRAPPORT OKTOBER 
2009 

 
 
 
 
INNSTILLING : 

 
Refererte dokumenter tas til orientering. 

 
 
DRIF-064/09 VEDTAK-  25.11.2009 

 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 



 

 FAUSKE KOMMUNE  

SAKSPAPIR 
 
  JournalpostID:   09/10076      
  Arkiv sakID.:   09/2157  Saksbehandler:  Sissel Alver  
Sluttbehandlede vedtaksinnstans:  
 

Sak nr.:     KOMMUNESTYRE Dato:   
 065/09 DRIFTSUTVALG  25.11.2009 
 033/09 PARTSAMMENSATT UTVALG  30.11.2009 
 086/09 FORMANNSKAP  30.11.2009 
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SKOLESTRUKTUR VALNESFJORD 
OPPFØLGING AV K-SAK 057/09, NEDLEGGELSE AV KOSMO SKOLE 
 
Vedlegg: K-sak 057/09 (vedlegg 1) 

Høringsbrev m/mottakerliste (vedlegg 2) 
Høringsdokument med vedlegg (vedlegg 3) 
Høringsuttalelser (vedlegg 4-17) 
Vedtak i forbindelse med tilsynsrapport Valnesfjord oppvekstsenter (vedlegg 18) 

 
Sammendrag: 
 
Kommunestyret fattet i sak 057/09 vedtak om ny skolestruktur i Fauske kommune, herunder 
vedtak om å overføre elevene fra Kosmo skole til Valnesfjord oppvekstsenter.  
 
For å følge opp Kommunestyrets vedtak sendte rådmannen 25.09.09 vedlagte høringsdokument 
ut til involverte parter, inkludert lag og foreninger i Valnesfjord. 
Det var ved høringsfristens utløp mottatt 14 høringsuttalelser (se vedlegg).  
 
Saksopplysninger: 
 
Kosmo oppvekstsenter har inneværende skoleår 14 elever fordelt på 1.-4.trinn. Elevtallet på 
Kosmo vil i følge prognosene holde seg stabilt på 14-16 elever i årene frem til 2014, mens 
prognosen viser at man ved Valnesfjord oppvekstsenter vil få en nedgang i elevtallet fra 189 til 
163 elever i samme periode. 
 
Kosmo skole/SFO ble ved hovedressurstildelingen for inneværende skoleår tildelt  en 
totalressurs på 4,7 stillinger, fordelt slik:  
0,65 stilling enhetsleder, 2,55 stilling lærer, 0,5 stilling fagarbeider i skole samt 1 stilling i SFO.  
 
Samtlige elever fra Kosmo vil ha behov for skoleskyss til Valnesfjord oppvekstsenter. Dette 
utgjør en ekstra kostnad på kr. 12.000,- pr. år, og medfører at elevene med lengst skolevei vil få 
en bussreise på 40 minutter pr. tur, dvs. 80 minutter pr. skoledag. Hovedtyngden av elever vil få 
en betydelig kortere reisetid. 
 



Overføring av elever fra Kosmo til Valnesfjord vil medføre at man i noen år fremover får noe 
større klasser på 1.-4.trinn enn hva som har vært vanlig i Valnesfjord. Dette har gjort det 
nødvendig å se på den totale arealutnyttelsen ved Valnesfjord oppvekstsenter, og man har 
kommet fram til et forslag som innebærer økt bruk av nåværende musikkrom og tekstilrom, samt 
en ombygging av tre klasserom. Denne ombyggingen vil gi to klasserom på 55 m2, samt et 
grupperom. I tillegg vil de ansatte på småskolen få utvidet sitt arbeidsrom. En slik ombygging vil 
bedre forholdene for både ansatte og elever betraktelig, siden mangelen på  grupperom og for 
dårlig arbeidsrom har vært et problem i flere år. 
I forbindelse med vurdering av arealutnyttelse har Helse- og miljøtilsyn Salten (HMTS) 
gjennomført tilsyn ved Valnesfjord oppvekstsenter. Tilsynet avdekket 16 forhold som 
kommunen er pålagt å undersøke og/eller utbedre innen gitte tidsfrister. Dette dreier seg om 
forhold som må utbedres uansett om elevtallet ved skolen øker eller ikke, og har ingen direkte 
sammenheng med endring i skolestrukturen.  
 
Det er tatt høyde for både de nødvendige bygningsmessige utbedringer knyttet til ny 
skolestruktur og utbedringer i henhold til tilsynsrapport fra HMTS i rådmannens budsjettforslag 
for 2010. For øvrig er de økonomiske forhold knyttet til endringer i skolestrukturen forankret i 
K-sak 215/08 og K-sak 057/09. 
 
Ved overføring av elever fra Kosmo til Valnesfjord vil det være sannsynlig at de fleste av de nye 
elevene vil ha behov for plass i SFO. Dette fører til økt arealbehov i SFO, noe som tenkes løst 
gjennom økt bruk av gymsal i tillegg til de rom som pr. i dag brukes til SFO. Flere av 
høringsuttalelsene er negative til økt bruk av gymsal og/eller sambruk av lokaler til SFO og 
undervisningsformål. Sambruk av rom eksisterer imidlertid i dag og vil være nødvendig også i 
fremtiden. Det er imidlertid viktig at SFO har en egen base som er innredet etter formålet. Dette 
er på plass ved Valnesfjord oppvekstsenter. Økt barnetall medfører et behov for flere rom i 
tillegg til basen, noe som vil kunne løses ved at grupper rullerer mellom gymsal og andre ledige 
rom.  
 
Økningen i barnetallet på SFO vil også medføre et behov for flere ansatte. Dette reguleres av 
”Vedtekter for SFO i Fauske kommune” § 6, som fastsetter en bemanning på én voksen pr. 15 
barn. Videre vil en sammenslåing av skolene kunne føre til behov for økt åpningstid i SFO, dette 
forhold må avgjøres av Samarbeidsutvalget etter at eventuelle behov er avdekket. 
 
En nedleggelse av Kosmo skole vil føre til økt ansvar for enhetsleder ved Valnesfjord 
oppvekstsenter, som i tillegg til de 14 overførte elevene også vil få ansvaret for skoleavdelingen 
ved Valnesfjord Helsesportssenter. Siden nåværende enhetsleder ved Valnesfjord oppvekstsenter 
tidligere var enhetsleder ved Kosmo oppvekstsenter er hun godt kjent med disse oppgavene.   
Rådmannen er for tiden i gang med en total gjennomgang og evaluering av den administrative 
strukturen i Fauske kommune. Når sak om administrativ struktur legges frem for politisk 
behandling i februar/ mars 2010 vil den administrative struktur ved Valnesfjord oppvekstsenter 
være en del av saken.  
 
En prosess som medfører nedleggelse av en skole er en belastning både for de ansatte og for 
elevene. Det er en klar forutsetning i saken at ingen skal sies opp. De ansatte som blir berørt av 
nedleggelsen har fortrinnsrett til ledige stillinger i Fauske kommune. Det vil legges vekt på den 
enkelte ansattes ønsker vedrørende arbeidssted og stillingstype, og man vil gjøre sitt ytterste for å 
få en tidligst mulig avklaring vedrørende ansettelsesforholdene. 
Det er også svært viktig å sikre at elevene blir godt ivaretatt og får en god opplevelse av 
flytteprosessen. For å sikre tilstrekkelig tid og muligheter til dette anbefaler rådmannen at 



overføringene av elevene gjennomføres ved skoleårets start i 2010, slik at man kan bruke 
vårhalvåret til  nødvendige forberedelser. 
 
Det er en forutsetning at endringer i skolestrukturen totalt sett skal medføre en kvalitetsheving i 
skolen.  
 
 
Saksbehandlers vurdering: 
 
Ved høringsfristens utløp 10.11.2009 var det kommet inn 14 høringsuttalelser, etter at det ble 
sendt ut invitasjon til totalt 32 instanser.  
Samtlige høringsuttalelser påpeker at det vil være negativt for nærmiljøet dersom Kosmo skole 
legges ned. Skolen som knutepunkt og sosial arena for innbyggerne, samt det gode miljøet og 
samholdet som har oppstått som resultat av mange års dugnadsinnsats fra foresatte trekkes frem i 
svært mange uttalelser. 
Det påpekes i flere høringsuttalelser at kvalitetshevingen som skolestrukturendringene var lovet 
å medføre ikke er godt nok synliggjort. Rådmannen har imidlertid hele tiden vært klar på at de 
foreslåtte strukturelle endringer gjøres for å frigjøre driftsmidler som igjen kan gi kommunen 
økonomisk handlefrihet. Denne økonomiske handlefriheten vil gi muligheter for kvalitetsheving 
både i form av opprusting av materiell, utstyr og inventar og for å opprettholde/styrke 
voksentettheten i skolen.  
 
 
Samtlige 14 høringsuttalelser ligger ved saken, og er nøye gjennomgått og vurdert av 
rådmannen. I det følgende vil en del punkter fra de ulike høringsuttalelsene nevnes og 
kommenteres. 
 
Kosmo oppvekstsenters samarbeidsutvalg: 
Det hevdes at det i nedsatt arbeidsgruppe var bred enighet om at den tid som var satt av til 
konsekvensutredning var for liten. Referat viser imidlertid at det, til tross for at flere i gruppa 
syntes tiden var knapp, var enighet om at flere møter ikke var nødvendig da samtlige aktører 
ville bli involvert i høringen. 
Plantegninger, resultat fra luftmålinger/egnethetsanalyser samt grundig kostnadsoverslag for 
ombygging etterlyses. Plantegninger og stipulert kostnadsoverslag fremkommer i 
høringsdokumentet. Resultat fra luftmåling og egnethetsanalyse var ikke klar ved utsendelse av 
høringsdokumentet, de pålegg som er kommet fra Helse- og miljøtilsyn Salten er imidlertid ikke 
knyttet direkte til skolestruktursaken. Disse forhold vil måtte utbedres uavhengig av eventuell 
elevtallsøkning. 
Det hevdes at man til tross for de foreslåtte ombygginger ved Valnesfjord oppvekstsenter ikke 
vil ha plass til elevene fra Kosmo. ”Veileder til forskrift om miljørettet helsevern i barnehager og 
skoler m.v.” anbefaler en arealnorm pr. elev i klasserom på 2 - 2,5 m2, noe som tilsier at et 
klasserom på 55 m2 vil kunne romme 22 - 27 elever. Elevtallsprognosen viser at man fra 2010, 
etter sammenslåing av Kosmo og Valnesfjord, vil ha én klasse på 25 elever mens de øvrige 
varierer fra 17 til 23 elever. Selv om man følger veilederens anbefaling om å sette av areal til 
ansatte i tillegg til elevareal vil man altså ha klasserom som er store nok for det aktuelle 
elevtallet. Skolen har for øvrig også tidligere hatt klasser med mer enn 25 elever.. 
Det pekes videre på at det legges ut 20 tomter på Kosmo, samt at Valnesfjord Helsesportssenter 
skal utvides, noe som vil kunne føre til økt innbyggertall. Med utgangspunkt i elevtallsprognosen 
vil man ved Valnesfjord oppvekstsenter kunne ta høyde for en viss tilvekst i elevtallet. 



Det påpekes at man ved å legge ned skolen vil utarme det faglige miljøet i barnehagen. Dette er 
et viktig poeng, og det vil bli helt nødvendig å vurdere både administrativ tilknytning og 
fremtidig plassering av barnehagen. Ved hovedopptaket i 2009 var det ingen primærsøkere til 
Kosmo barnehage, og av barnehagens totalt 24 plasser er det pr. i dag 15 plasser som er besatt. 
 
Utdanningsforbundet og Fagforbundets medlemmer ved Kosmo oppvekstsenter: 
Et tydelig regnestykke som konkret viser besparelsene ved en nedleggelse av Kosmo skole 
etterlyses. Det vises her til høringsdokumentet som synliggjør en netto besparelse med 
helårsvirkning på kr. 713.000,- første år og kr. 1.163.000,- senere år. 
Det hevdes at en nedleggelse vil medføre et dårligere pedagogisk tilbud for elevene og en 
forringelse av de ansattes arbeidsvilkår. Rådmannen kan ikke si seg enig i dette da man mener at 
nødvendige tiltak er foreslått for å sikre at elevene fortsatt får et kvalitativt godt skoletilbud. 
 
Elevrådet ved Kosmo oppvekstsenter: 
Inneholder totalt 9 uttalelser fra enkeltelever, hvorav kun én er positiv til en sammenslåing av 
skolene. 
 
Valnesfjord oppvekstsenters samarbeidsutvalg: 
Det bemerkes at SU finner det oppsiktsvekkende at rådmannen overprøver kommunestyret ved å 
dele den fullstendige skolestruktursaken i én sak for Valnesfjord og én for sentrum. Denne 
avgjørelsen ble tatt på bakgrunn av sentrumssakens store kompleksitet og det faktum at 
saksutredningen nødvendigvis vil kreve mer tid. 
Øvrige punkter i uttalelsen er kommentert under saksopplysninger. 
 
FAU ved Valnesfjord skole: 
Deltakelse i prosessen fra kommunens skolefaglige rådgiver etterlyses. Her vil rådmannen 
bemerke at skolefaglig rådgiver har vært delaktig i hele prosessen med å analysere dagens 
skolestruktur i Fauske kommune. Skolefaglig rådgiver er dessuten en del av rådmannens stab og 
har vært medvirkende i det interne arbeidet og kvalitetssikringen av saksfremlegg. 
Det hevdes at en saksutredning om skolenedleggelse skal ha et samfunnsregnskap i seg. Et slikt 
krav er ikke nevnt verken i Forvaltningslov, i Fylkesmannens skriv vedrørende 
skolenedleggelser eller i Landslaget for nærmiljøskolens oversikt over forvaltningsregler ved 
skolenedleggelse. 
 
Utdanningsforbundet og Fagforbundets medlemmer ved Valnesfjord oppvekstsenter: 
Det påpekes at bygningsmessige utbedringer må være utført før elevene overføres til 
Valnesfjord. Dette er rådmannen enig i og har derfor foreslått at elevene overføres i august 2010, 
slik at de nødvendige ombygginger kan gjøres i skoleferien. 
Øvrige punkter i uttalelsen er kommentert under saksopplysninger. 
 
Fauske kommunale foreldreutvalg: 
Det påpekes at fremdriften i saken har vært for rask. Rådmannen har vært svært opptatt av stor 
grad av åpenhet og medvirkning i skolestruktursaken, noe som har medført at det har vært brukt 
mye tid og ressurser for å sikre at saken nå skal være tilstrekkelig opplyst for alle parter.  
Det hevdes at samfunnsregnskap mangler, og at det ikke er lagt vekt på de betydelige bidrag 
foreldreutvalgene legger inn i sin skole og sitt nærmiljø. Rådmannen vil gjerne presisere at 
Fauske kommune setter stor pris på den dugnadsinnsatsen som gjennom årene har vært lagt ned 
både på Kosmo og ved andre skoler, og vil gjøre sitt ytterste for at vi også i årene fremover vil 
bevare det gode samarbeidet mellom hjem og skole. 



Det hevdes at kvaliteten på skoletilbudet vil forringes gjennom lavere lærertetthet og mindre 
fleksibilitet og valgfrihet for innbyggerne. Det er en forutsetning fra rådmannens side at 
kvaliteten i Fauskeskolen skal styrkes. Dette gjenspeiles også i vedtakets punkt 4 i K-sak 057/09. 
Strukturendringene vil naturlig nok medføre at Kosmo-elevene vil få en lavere lærertetthet, men 
de vil også medføre at elever på andre skoler vil kunne få en høyere lærertetthet. Dette som en 
følge av at nåværende skolestruktur, med svært stort sprang fra den minste til den største skolen, 
har medført store skjevheter blant annet når det gjelder antall elever pr. lærer. 
Det hevdes videre at de foreslåtte endringer i skolestruktur ikke er forankret i økonomiske 
vedtak. Rådmannen viser her til K-sak 215/08 og K-sak 057/09 
Fauske kommunale foreldreutvalg etterlyser videre et skolepolitisk styringsdokument for Fauske 
kommune.  Det er i denne sammenheng viktig å påpeke at til tross for at man er forsinket i 
arbeidet med å utarbeide en ny oppvekstplan for Fauske kommune, så finnes det en gjeldende 
oppvekstplan for årene 2007-2011. Det er altså ikke riktig at Fauske kommune mangler et 
skolepolitisk styringsdokument. 
 
Utdanningsforbundet Fauske: 
Til tross for de negative konsekvenser en nedleggelse av Kosmo skole vil gi for nærmiljøet, har 
Utdanningsforbundet tro på at en sammenslåing av skolene vil gi et mer mangfoldig og bedre 
tilbud til elevene. Det er imidlertid en helt klar forutsetning for Utdanningsforbundet at midlene 
som tas inn i prosessen skal gå til å styrke skolesektoren gjennom styrking av pedagogisk 
personell for å følge opp nasjonale satsningsområder, bedre skoleutstyr, elektroniske tavler og en 
generell oppjustering av skolenes utstyr.  
 
Fagforbundet Fauske: 
Til tross for negative konsekvenser for ”øverbygda”, samt det faktum at Fagforbundets klubb 
ved Kosmo oppvekstsenter er svært negative til den foreslåtte nedleggelsen av Kosmo skole er 
ikke Fagforbundet Fauske negative til prosessen. Det er imidlertid en helt klar forutsetning også 
for dem at endringene vil medføre økt kvalitet både når det gjelder utstyr og lærertetthet. 
 
Skoleavdelingen ved Valnesfjord Helsesportssenter: 
De ansatte ved skoleavdelingen er i dag underlagt Kosmo oppvekstsenter. De mener en 
overføring til Valnesfjord oppvekstsenter ikke vil gi store konsekvenser i det daglige, men er 
bekymret over det økte ansvar som pålegges enhetsleder ved Valnesfjord oppvekstsenter. 
 
Valnesfjord Helsesportssenter: 
Direktør og teamsjef ved VHSS mener at den foreslåtte endringen i skolestruktur ikke vil ha 
negativ effekt på deres muligheter for rekruttering. Dette begrunnes med en klar tendens til at 
nytilsatte bosetter seg på aksen Fauske – Strømsnes – Bodø, og i liten grad på Kosmo. De 
påpeker imidlertid at det bør prioriteres å holde liv i nærmiljøanleggene slik at barn og voksne 
kan ha et godt aktivitetstilbud til tross for eventuell skolenedleggelse. 
 
UL Framsyn: 
Går imot nedleggelse med bakgrunn i nærmiljøaspektet og i det trygge gode miljøet som absolutt 
bør bevares. 
 
TØVAT teaterlag: 
Går i mot nedleggelse da de frykter at mye av det lokale engasjement vil forvinne dersom skolen 
legges ned. Det påpekes også at teaterlaget vil stå i fare for å miste instruktøren sin pga økt 
belastning knyttet til lengre skolevei for egne barn. 
 



Kosmo helselag:  
Går sterkt imot nedleggelse da dette vil forringe livskvaliteten ved at innbyggerne mister selve 
livsnerven i bygda. 
 
   
INNSTILLING : 

 
1. Skoledriften ved Kosmo oppvekstsenter legges ned med virkning fra 1.august 2010.  
2. Elevene overføres til Valnesfjord oppvekstsenter og gis tilbud om skyss i henhold til 

opplæringsloven. 
3. Enhetsleder ved Kosmo oppvekstsenter og enhetsleder ved Valnesfjord 

oppvekstsenter gis et spesielt ansvar for å sikre en god prosess og individuell 
oppfølging av hver enkelt elev.  

4. Ansatte som blir overtallig som følge av nedleggelsen gis tilbud om stilling ved andre 
skoler / enheter i henhold til lov og avtaleverk. 

5. De bygningsmessige forhold ved Valnesfjord oppvekstsenter utbedres i henhold til 
den foreslåtte ombygging av klasserom, samt kommuneoverlegens vedtak i 
forbindelse med tilsynsrapport fra Helse- og miljøtilsyn Salten.  

 
 
DRIF-065/09 VEDTAK-  25.11.2009 

 
Bjørn Inge Gabrielsen (FRP) fremmet på vegne av posisjonen følgende forslag: 
I kommunestyrevedtak 57/09 ble det vedtatt å endre skolestrukturen i Fauske kommune. 
Bakgrunnen for ovennevnte vedtak var at kommunen skulle få en besparelse i drift. 
 
Etter at rådmannen la frem sitt forslag til budsjett fremkom det at skolestrukturens 
kostnader er så høy at den forventede besparelsen ikke vil bli oppnådd. 
 
På denne bakgrunn gjøres ingen endringer av skolestrukturen i Fauske kommune. 
 
 
FRP’s forslag på vegne av posisjonen ble enstemmig vedtatt. 
 
 
INNSTILLING TIL FORMANNSKAPET: 
I kommunestyrevedtak 57/09 ble det vedtatt å endre skolestrukturen i Fauske kommune. 
Bakgrunnen for ovennevnte vedtak var at kommunen skulle få en besparelse i drift. 
 
Etter at rådmannen la frem sitt forslag til budsjett fremkom det at skolestrukturens 
kostnader er så høy at den forventede besparelsen ikke vil bli oppnådd. 
 
På denne bakgrunn gjøres ingen endringer av skolestrukturen i Fauske kommune. 

 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
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TILBUD TIL RUSAVHENGIGE  
Vedlegg: Ingen 
 
Sammendrag: 
Fauske kommune har i dag mange rusavhengige som har behov for kommunale tjenester. 
Tjenester som denne brukergruppen har behov for dreier seg bl. a. om helsetjenester, boliger, 
økonomisk rådgivning, oppfølging i bolig og i forhold til fritid. I tillegg til de ordinære 
fagområder innenfor helse, NAV og rus/psykiatri har dette vært et tilbud som har vært gitt ut fra 
en prosjektorganisering med statlig støtte. Dette har vært å leve ”fra-hånd-til-munn”, med 
søknader og statlige tildelinger fra år til år. Usikkerhet knyttet til hvor lenge prosjektet varer har 
medført ustabilitet i forhold til ansettelser og varighet av tjenester. Det har dermed vært 
problematisk å få en god nok utnyttelse av prosjektmidlene. 
 
Ved nyttår 2008/2009 flyttet de 4 rusprosjektene inn i lokaler i Postv. 3. Dette har gitt helt nye 
muligheter for å få til et mer brukertilpasset tilbud og å øke aktiviteten i tjenesten. Driftsutvalget 
var på befaring i lokalene i oktober 2009 og fikk presentert tilbudet fra både brukere og ansatte.  
Det er gitt statlig støtte til rusprosjektene ut 2009. Det planlegges å søke statlige tilskudd for 
2010, men informasjon om man får tilskudd eller ikke vil ikke bli kjent før i mars/april 2010. Det 
er viktig for tjenesten å ha et litt lengre perspektiv på tilbudet. 
Saksopplysninger: 
 
Fauske kommune har i drift 4 prosjekter med 4 årsverk knyttet til rusarbeid. Dette er: 
 

• LAV- lavterskel helsetiltak for rusmiddelbrukere. Prosjektet har vært i drift siden 2004, 
først som Tunet Helsestasjon, deretter ble det flyttet sammen med FRAMTIA i Sjøgt. 

• STYRK – Styrking av oppfølgingstjeneste for rusmisbrukere, vært i drift fra 2005, men 
det har vært opphold i prosjektet underveis pga. turnover ansatte 

• LAR – Oppfølging av pasienter med legemiddelassistert rehabilitering har hatt tideling 
fra 2005, men også her det vært opphold pga. turnover i ansettelser. 

 
Disse tre prosjektene er finansiert fra Helsedirektoratet. Det siste prosjektet er finansiert fra 
Arbeids- og Velferdsdirektoratet: 
 

• Økonomisk rådgiving og gjeldsrådgiving for mennesker med dobbeltdiagnose 
rus/psykiatri med drift fra juli 2007. 

 



Fauske kommune fikk i 2009 kr. 2 070 000 til disse prosjektene. I tillegg ble det gitt tilsagn på 
kr. 83.000 for kunnskaps- og erfaringsspredning. Disse skal benyttes til hospitering og 
kursvirksomhet. 
 
I tildelingsbrevet for STYRK i 2009 ble det varslet om nedtrapping av tilskuddet i 2010.  For 
prosjektet Øk. Rådgiving er det gitt signaler om at tilskudd bare gis for 3 år, og i juli 2010 har 
denne tjenesten vært gitt i 3 år. Dette innebærer at en kan regne med å få tilskudd for drift for 
halve året. For prosjektene LAV og LAR er det signaler som tyder på at det kan være mulig å få 
ytterligere tilskudd i 2010. 
 
Med flytting til Postv. 3 har tjenesten fått mye mer areal disponibelt, slik at det er mulig å ha 
tilbud om ei stue hvor brukerne kan oppholde seg og hvor det er mulig å be om bistand ved 
behov. Det er åpent hus 3 dager i uka, de øvrige 2 dagene brukes til hjemmebesøk og annen 
oppsøkende virksomhet.  Disse dagene benyttes også til samarbeidsmøter. Ansatte i prosjektene 
er i stort omfang med i ansvarsgrupper.  I løpet av det siste året har omfanget i bruk av 
Individuell Plan for denne brukergruppen økt fra 0 til 8.  
 
I tilbudet som driftes i Postv. 3 inngår både et aktivitets – og ernæringstilbud, samt mulighet for 
samtale, behandling og prøvetaking. Det holdes husmøter hver 14. dag, hvor brukerne aktivt 
medvirker til utformingen av tilbudet. Av aktiviteter som tilbys kan nevnes fysisk trening på 
Friskhuset, innebandy og kick boksing. Det er lunsj en dag i uka og vafler hver fredag. Det er ca. 
100 – 120 brukere som benytter seg av tilbudet i Postv., noen mer sporadisk, mens andre både 
ofte og regelmessig. 
 
Det er inngått en 3-årig leieavtale ut 2011, med opsjon på videre leie for ytterligere 3 år. 
 
Saksbehandlers vurdering: 
 
Tilbud om tjenester til rusmisbrukere må sees i et lengre tidsperspektiv enn fra den ene året til 
det andre. Dette er et langsiktig arbeid som krever tålmodighet, evne til å bygge opp tillit og 
relasjoner til brukerne. Det kreves at ansatte har evne til å bygge opp motivasjon og å kunne 
formidle tro på framtida.  
 
Tilbudet som er bygget opp i Postv. 3 har gitt brukerne et annet sted å være enn å drive gatelangs 
eller i venterom på legekontor eller NAV. Her er det mulig å finne noen å prate med, søke hjelp, 
råd og veiledning. I tillegg er det godt og varmt der, og noen ganger mulighet for noe å bite i. 
Hos noen av brukerne er både ernærings- og helsetilstand lite tilfredsstillende. Det drives 
opplæring i å takle det daglige livet; lage mat, hygiene, sosial relasjonsbygging, hjelp til å styre 
økonomien med mer. 
 
De fire ansatte i Postveien utfyller og bistår hverandre selv om de er ansatt i helt forskjellige 
prosjekter. De jobber som et team og stepper inn for hverandre ved behov. Dette er helt 
nødvendig for å kunne gi et stabilt tilbud og for å kunne handtere en arbeidshverdag som byr på 
mange utfordringer.  Da Tunet Helsestasjon ble opprettet, var det bare en som jobbet der. Det må 
i ettertid konkluderes at det ikke er hensiktsmessig med en slik ”en-manns- jobbing”. Det legges 
opp til at det alltid er 2 ansatte i lokalene når det er åpnet hus. 
 
Fauske kommune har det siste året fått gode tilbakemeldinger fra Fylkesmannen i Nordland for 
arbeidet som drives i forhold til rusavhengige. Til tross for mange gode tilbud i Postv. 3, er det 
fortsatt områder som det må jobbes mer aktivt med, bl.a. boligtilbud. Det fremmes nå sak for 



politisk behandling for oppretting av boligtilbud til denne brukergruppen. Imidlertid sier all 
forskning at det ikke nytter bare å tilby boliger til rusavhengige, de har også behov for 
oppfølging i boligen. Mange har levd et liv i rus fra ungdommen av og har ikke lært seg å mestre 
hverdagslivet som voksen. I tillegg er det mange som sliter med psykiske problemer. 
 
Selv om prosjektene har vært i drift i flere år i forskjellige lokaler og med forskjellige ansatte, så 
er det først nå en begynner å se konturene av resultater med å ha en stabil og forutsigbar drift i 
tilpassede lokaler. En er nå i ferd med å skaffe seg oversikt over brukergruppa og se resultater 
med bedre mestring av livet for noen av brukerne. Det er derfor viktig å fortsette dette arbeidet 
med litt mer langsiktig målsetting. Tilbudet som i dag gis i Postveien utgjør en vesentlig forskjell 
i hverdagen for mange. På sikt kan en også regne med at det kan redusere kommunens kostnader 
på andre områder og at det kanskje kan bidra til å redusere kriminalitet.  
 
Selv om tilbudet er finansiert med prosjektmidler med en fra – og til dato, så har det hele tiden 
vært en av forutsetningene for å få tildelt tilskudd at kommunen etter prosjektperioden skulle 
finansiere et godt tilbud til rusmisbrukere. Statsstøtten er ment som et insitament for å få dette 
over på en stabil kommunal drift. Veien fra prosjekt til ordinær drift kan være vanskelig, selv for 
gode prosjekter.  
 
Selv om det i 2009 ble gitt signaler på at Fauske kommune ikke kunne forvente å få full dekning 
med statlig støtte av alle prosjektene, så er det fortsatt viktig å søke ekstern finansiering der det 
er mulig. Dette vil bli gjort.  Det er i budsjettforslag for 2010 lagt inn delvis ekstern finansiering 
av prosjektene. Dette innebærer at det i budsjettforslag for 2010 ligger en kommunal egenandel 
for å drifte Postv. 9, totalt beregnet til ca. kr. 800.000. De reelle kostnadene vil være avhengig av 
hvor stort det statlige tilskuddet blir for alle 4 prosjekt. For å beholde kompetente ansatte og for å 
kunne etablere et mer langsiktig tilbud for brukerne er det hensiktmessig å tenke mer enn 1 år av 
gangen. Det forslås derfor at tilbudet i Postv. 3 opprettholdes ut 2011 med den bemanning som i 
dag er prosjektfinansiert. Denne tidsperiode er sammenfallende med leiekontrakt for lokalene. I 
løpet av denne periode forutsettes det at følgende blir utført: 
 

• Kartlegging av brukergruppen 
• Evalueres av tilbudet inkl. brukerundersøkelser 
• Utarbeidelse ny rusplan 
• Tilpasning av tilbudet i forhold til øvrig rus/psykiatritjeneste og behov for oppfølging i 

boliger 
 
Et toårig perspektiv vil kunne gi denne tjenesten en nødvendig forutsigbarhet, slik at en kan få 
dokumentert resultater i forhold til tilbudet som gis til rusavhengige.
 
INNSTILLING : 

 
1. Tilbudet til rusavhengige i Postveien 3 opprettholdes ut 2011 med dagens 

ressursbruk. 
2. Det søkes fortsatt ekstern finansiering av tilbudet 
3. I løpet av denne perioden skal tilbudet evalueres og tilpasses den øvrige 

rus/psykiatritjenesten 
4. Det skal gjøres en kartlegging av brukergruppen og ny rusplan skal utarbeides. Dette 

arbeidet startes opp i løpet av 2010. 
 
 



DRIF-066/09 VEDTAK-  25.11.2009 
 
Bjørn Inge Gabrielsen (FRP) fremmet på vegne av posisjonen følgende forslag til 
punkt 2: 
Det fastsettes ekstern finansiering av tilbudet slik at kommunens andel maksimalt blir kr. 
800.000,- pr. år. 
 
Innstillingens pkt. 1, 3 og 4 ble enstemmig vedtatt. 
FRP’s forslag pkt. 2 på vegne av posisjonen ble enstemmig vedtatt. 
 
INNSTILLING TIL FORMANNSKAPET: 
1. Tilbudet til rusavhengige i Postveien 3 opprettholdes ut 2011 med dagens 

ressursbruk. 
2. Det fastsettes ekstern finansiering av tilbudet slik at kommunens andel maksimalt blir 

kr. 800.000,- pr. år. 
3. I løpet av denne perioden skal tilbudet evalueres og tilpasses den øvrige 

rus/psykiatritjenesten 
4. Det skal gjøres en kartlegging av brukergruppen og ny rusplan skal utarbeides. Dette 

arbeidet startes opp i løpet av 2010. 
 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
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OMSORGSBOLIGER FOR UTVIKLINGSHEMMEDE  
 
Vedlegg: Sluttrapport fra ISBBL 

Plantegninger Torggt. 16 
Høringsuttalelser reguleringsplan Torggt. 16 fra: Reindriftsnæringen, Fylkesmannen i, Statens 
Vegvesen Nordland, Sametinget, Nordland Fylkeskommune 
Finansieringsplan - ettersendes 

 
Sammendrag: 
Saken har tidligere vært behandlet i sak 210/08, sak 047/09 og sak 063/09. Disse saker har 
omhandlet samarbeidsavtale med ISBBL, finansiering og tomtevalg. Prosjektgruppen som har 
arbeidet med planlegging av boligene har bestått av representanter fra ISBBL, Fauske kommune 
og pårørende. 
 
Prosjektet er nå kommet så langt at tomtearealet er under regulering, det foreligger tegninger og 
finansieringsplan. Fauske kommune har vedtatt rente – og avdragsfritt lån til prosjektet med 4- 5 
mill.( sak 047/09 ). 
 
Saksopplysninger: 
 
Bygget er i to etasjer med 5 leiligheter i 1. etg. og 4 leiligheter i 2.etg. I tillegg er det kjeller med 
plass til bil og boder til hver av de 8 leilighetene.  3 av de 8 leilighetene er noe større enn de 
øvrige 5, hhv. ca. 67 og 53 m2. Det er planlagt heis, sprinkelanlegg og vannbåren varme. Det 
planlegges dørbredde på 1 m. 
 
8 av leilighetene tenkt til permanent utleie. Den siste leiligheten er større enn de andre og har 3 
soverom. Denne leilighet er tenkt brukt til avlastning og det er mulig å gi flere brukere 
avlastningstilbud samtidig. 
 
Det er satt av lokaler til personalbase for miljø/habiliteringstjenesten med eget bad/garderobe, 
hvilerom og kontor. I tillegg er det en felles stue/kjøkken på ca. 34 m2 til bruk for felles 
aktiviteter. 
 



Tegningene er presentert for personalet på personalmøte 5.11.2009 og fikk god oppslutning fra 
de ansatte. Tegningene vil bli sendt til Arbeidstilsynet for godkjenning. 
 
For finansiering av prosjektet er følgende lagt til grunn: 

• Tomt gnr. 103, bruksnr. 350 og 352 overføres vederlagsfritt og inngår som en del av 
finansieringen av prosjektet. 

• Rente – og avdragsfritt lån fra Fauske kommune i størrelsesorden 4 – 5 mill 
• Tomteverdi og kommunalt lån sikres med pant i eiendommen 
• Det søkes Husbanken om tilskudd og lån til omsorgsboligene og dette overføres til 

prosjektet. 
 

 
 
Framdriftplan beregner oppstart med riving av eksisterende bygg i mars 2010 og innflytting 
høsten 2011. 
 
Saksbehandlers vurdering: 
 
Vedlagte tegninger og planer vedr. utbygging av nye omsorgsboliger for utviklingshemmede i 
Torggt. 16 ble framlagt for prosjektgruppa i møte 4. Nov.  Både pårørende og ansatte har fått 
presentert tegningene og gitt positive signaler i forhold til utforming av bygget.  
 
Boenhetene er utformet slik at det sikrer mulighet for å leve et selvstendig liv, samtidig som det 
vil være mulighet å få hjelp og bistand ved behov. Tjenester til brukerne skal gis i form av 
enkeltvedtak og være individuelt tilpasset. I tillegg er det mulighet for sosiale aktiviteter i felles 
stue/kjøkken for de som ønsker å delta i dette. Pårørende har vært med i prosjektgruppen i hele 
planleggingsfasen og aktivt medvirket til det forslaget som nå foreligger. 
 
Ansatte er sikret gode arbeidsvilkår med egen personalbase med garderobe, hvilerom og kontor. 
Prosjektet ser dermed ut til å ha ivaretatt de behov som var skissert, og holder tidsplanen for 
oppstart. 
 
 
INNSTILLING : 

 
1. Fauske kommune godkjenner prosjektet slik det foreligger i form av vedlagt 

tegninger og finansieringsplan. 
2. Det sendes søknad til Husbanken om investeringstilskudd 
3. Fauske kommune overfører gnr. 103, bruksnr. 350 og 352 vederlagsfritt og dette 

inngår som en del av prosjektet. Tomteverdi og lån sikres mot pant i eiendommen. 
4. Finansieringsplan godkjennes 

 
 
FUN-025/09 VEDTAK-  23.11.2009 

 
Innstillingen tas til orientering. 
Rådet har følgende merknad til saken: 
- Det er viktig med rullestol sirkel, på 1,60m. Jfr. tegninger. 
- Der det er mulig foretrekker rådet skyvedører. Dette gjelder også ut til terrasse. 
- Heisen virker noe trang, dybde vurderes. 



- Rådet ønsker å stille med en repr. i prosjektet videre. 
 
 
DRIF-067/09 VEDTAK-  25.11.2009 

 
Kommunalsjef orienterte om problemer med finansiering opp mot Husbanken. 
 
Saken ble enstemmig trukket. 

 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 
 
Utskrift sendes:     
Kommunalsjef til videre forføyning    
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

 FAUSKE KOMMUNE  

SAKSPAPIR 
 
   JournalpostID:   09/10029      
   Arkiv sakID.:   09/2707  Saksbehandler:  Frode Ramskjell  
Sluttbehandlede vedtaksinnstans: Driftsutvalg 
 

Sak nr.:    068/09 DRIFTSUTVALG Dato:  25.11.2009 
 
 
 
DRIFTSAVTALE VEG LØVGAVLEN  
 
Vedlegg: Utkast til driftsavtale mellom Fauske kommune og Fauske idrettslag 
 
Sammendrag: 
 
Fauske idrettslag, ski/langrenn arbeider med å etablere et skianlegg i Klungsetmarka. Fauske IL 
har anlagt ny veg fra Løvgavlveien og fram til skianlegget. Veien vil være åpen for allmennheten 
mht adkomst til blant annet lysløyper og turstier i Klungsetmarka, se vedlagte kart.  
 
For å holde skianlegget åpen på vinteren ønsker Fauske IL at Fauske kommune bidrar til å 
brøyte/strø veien iht. vedlagte driftsavtale. 
 
Kostnadene antas å bli lave (under 5000,-) og det vil heller ikke oppstå noen 
kapasitetsproblemer. 
 
INNSTILLING : 

 
Driftsutvalget vedtar å inngå driftsavtale med Fauske idrettslag om brøyting/ strøing av 
veg fra Løvgavlen og til skianlegg i Klungsetmarka. 

 
 
DRIF-068/09 VEDTAK-  25.11.2009 

 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 
 
VEDTAK: 
Driftsutvalget vedtar å inngå driftsavtale med Fauske idrettslag om brøyting/ strøing av 
veg fra Løvgavlen og til skianlegg i Klungsetmarka. 

 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 
 
Utskrift sendes:     
Leder VVA til videre forføyning    



 

 FAUSKE KOMMUNE  

SAKSPAPIR 
 
  JournalpostID:   09/10033      
  Arkiv sakID.:   09/2709  Saksbehandler:  Kristian Øse  
Sluttbehandlede vedtaksinnstans: Kommunestyre 
 

Sak nr.:    069/09 DRIFTSUTVALG Dato:  25.11.2009 
 094/09 FORMANNSKAP  30.11.2009 
 
 
 
NEWTON SALTEN OG FAUSKE KOMMUNE  
 
Vedlegg:  Nr. 1 Velkommen til eierskapsmøte Newton Salten 

Nr. 2 Newton Salten. 2009 – 2012 Strategidokument 
 
Sammendrag: 
Salten regionråd, fylkeskommunen og kommunene er i dag kjent med planene for Newton 
Salten. Arbeidet tilrettelegges av RKK etter føringer i Strategidokumentet ( vedlegg 2) og 
Partnerskap Salten. Dette prosjektet vil medføre deltakelse fra barnehage, grunnskole og 
videregående skole. 
Prosjektets settes opp for perioden 2009 – 2012, med vurdering om varig deltakelse fra 2013. 
I vedlegg nr. 1, side 4, skisseres økonomi. 
 
Saksopplysninger: 
Målet med Newton samarbeidet er å styrke interessen for realfag hos elevene. Forhåpentlig vil 
ungdom som skaffer seg realfaglig yrkeskompetanse, komme tilbake til hjemkommunen. 
Arbeid i Newton - sammenheng kan skje fra barnehage til grunnskole og videregående skole. 
I Fauske kommune har vi godkjent Newton rom ved Vestmyra skolesenter der det ligger 
til rette for videreutvikling. 
 
 
Saksbehandlers vurdering: 
Dersom Fauske kommune skal delta i prosjektet Newton Salten, har en behov for politisk 
forankring . 
Det er også viktig at det kommer på plass en pedagogisk forankring i kompetansemålene i 
læreplanen. Newtonrommet ved Vestmyra skolesenter har i dag godkjente 
undervisningsmoduler, men dette rommet har behov for videreutvikling og innretting mot de 
ulike aldersgrupper. 
Mange av samarbeidskommunene er i oppstartfasen, men underveis vil en dra 
fordeler av de ulike temaer mellom kommunene.. Det er for eksempel nærliggende å ha et 
samarbeid med Sørfold kommune. Dessuten vil Læringssenteret i Bodø gi muligheter. 
Økonomi: Newtonrommet ved Vestmyra skolesenter er kommet på plass gjennom lærerlønn fra 
Ansvar 2000, skolens egeninnsats, eksterne utviklingsmidler og sponsorstøtte. 
Prosjektet må nytte de rammeoverføringer som går til skolene. Dette koordineres med Ansvar 
2000 av skoleeier. 
 
 



 
INNSTILLING : 

 
1. Fauske kommune deltar i prosjektet Newton Salten fram til 2013, deretter 

vurderes varig ordning. 
2. Det opprettes kommunal prosjektgruppe etter de føringer som er gjort av RKK` s 

prosjektgruppe gjennom Partnerskap Salten. 
3. Det utarbeides en pedagogisk forankring, oversikt, i forhold til kompetansemålene 

i læreplanen. 
4. Det settes av årlig 200.000,- kr i prosjektperioden som en del av den eksisterende 

ramme. 
 
 
DRIF-069/09 VEDTAK-  25.11.2009 

 
Bjørn Inge Gabrielsen (FRP) fremmet på vegne av posisjonen følgende forslag til 
pkt. 4: 
Det settes av kr. 200.000,- for år 2010. 
 
Innstillingens pkt. 1,2 og 3 ble enstemmig vedtatt. 
FRP’s forslag pkt. 4 på vegne av posisjonen ble vedtatt med 5 mot 4 stemmer avgitt for 
innstillingens pkt. 4. 
 
INNSTILLING TIL FORMANNSKAPET: 
1. Fauske kommune deltar i prosjektet Newton Salten fram til 2013, deretter vurderes 

varig ordning. 
2. Det opprettes kommunal prosjektgruppe etter de føringer som er gjort av RKK` s 

prosjektgruppe gjennom Partnerskap Salten. 
3. Det utarbeides en pedagogisk forankring, oversikt, i forhold til kompetansemålene i 

læreplanen. 
4. Det settes av kr. 200.000,- for år 2010. 

 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 
 



 

 FAUSKE KOMMUNE  

SAKSPAPIR 
 
   JournalpostID:   09/9947      
   Arkiv sakID.:   09/2255  Saksbehandler:  Stig Løvseth  
Sluttbehandlede vedtaksinnstans: Driftsutvalget 
 

Sak nr.:    070/09 DRIFTSUTVALG Dato:  25.11.2009 
 
 
 
SØKNAD OM Å FÅ SLETTET/REFUNDERT FAKTURA  
 
Vedlegg: Søknaden 

 
Saksopplysninger: 
 
Fagers AS v/Frank Fagerthun søker om å få slettet eventuelt refundert faktura fra Fauske 
kommune pålydende kr 8920,-. Faktura er utsendt på grunnlag av tjeneste utført under Irsk 
Festival for tømming av toaletter som var satt ut på festivalområdet. 
 
I søknaden fremmes syn på at dette er tjenester Fauske kommune bør stille til disposisjon, da 
kommunen ikke har støttet festivalen i annen form. 
 
Saksbehandlers vurdering: 
 
Fauske kommune skal tilrettelegge for kulturtilbud, og yter dette gjennom direkte tilskudd og 
tilrettelegging i bygg og samarbeidsavtaler om tjenester og gjentjenester. 
 
Vei, vann og avløp er et selvkostområde, og alle slike tjenester blir fakturert ut fra den kostnaden 
som det beløper seg å gjennomføre tjenesten. Dette er av de få områder hvor dette prinsippet 
gjennomføres fullt ut. 
 
Rådmannen er kjent med at det i forkant av denne tjenesten ikke er blitt gjort konkrete 
henvendelser på ”sponsing” av denne tjenesten, eller gjort forsøk på å få i stand en 
samarbeidsavtale.  
 
Rådmannen mener derfor at søknaden bør avslås. 
 
INNSTILLING : 

 
Søknaden avslås 

 
 
DRIF-070/09 VEDTAK-  25.11.2009 

 
Bjørn Inge Gabrielsen (FRP) fremmet på vegne av posisjonen følgende forslag: 
Saken sendes tilbake til administrasjonen. 



For ettertiden vil Fauske kommune påta seg tømming av arrangementstoaletter 
kostnadsfritt fram til at Fauske kommune får ordnede toalettforhold i sentrum. 
 
Hege Harsvik (FL) foreslo: 
Saken utsettes. 
 
FL’s utsettelsesforslag ble forkastet md 5 mot 4 stemmer. 
FRP’s forslag på vegne av posisjonen ble vedtatt med 5 mot 4 stemmer avgitt for 
innstillingen. 
 
VEDTAK: 
Saken sendes tilbake til administrasjonen. 
For ettertiden vil Fauske kommune påta seg tømming av arrangementstoaletter 
kostnadsfritt fram til at Fauske kommune får ordnede toalettforhold i sentrum. 

 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 
 
Utskrift sendes:     
Leder kultur til videre forføyning    
 
 
 



 

 FAUSKE KOMMUNE  

SAKSPAPIR 
 
   JournalpostID:   09/9816      
   Arkiv sakID.:   09/2058  Saksbehandler:  Frank Bernhardsen  
Sluttbehandlede vedtaksinnstans: Kommunestyre 
 

Sak nr.:    071/09 DRIFTSUTVALG Dato:  25.11.2009 
 021/09 ELDRERÅDET  26.11.2009 
 099/09 FORMANNSKAP  30.11.2009 
 
 
 
DISPONERING AV KOMPENSASJONSTILSKUDD OMSORGSBOLIGER 
 
Vedlegg: 1. Brev datert 31.8.2009 fra ISBBL vedr. driftstilskott for 2010 Helsetunet borettslag 

2. Brev datert 31.8.2009 fra ISBBL vedr. driftstilskott for 2010 Strømsnes borettslag 
3. Brev datert 31.8.2009 fra ISBBL vedr. driftstilskott for 2010 Erikstadtunet borettslag 

 
Sammendrag: 
 
Kommunestyret har tidligere vedtatt at deler av kompensasjonstilskuddet i forbindelse med 
bygging av omsorgsboliger (Strømsnes, Helsetunet og Radioskogen) skal kunne benyttes som 
driftstilskudd til borettslagene for å redusere husleien. 
 
I 2007 ble nye omsorgsboliger ferdigstilt med midler øremerket gjennom opptrappingsplan for 
psykisk helse. Også disse boligene utløser kompensasjonstilskudd og kommunestyret vedtok i 
sak 62/08 at også dette borettslaget kunne få driftstilskudd for å redusere husleien. 
 
Det søkes om følgende driftstilskudd for 2010: 
 
Helsetunet borettslag                                    kr     856.550,00  

Strømsnes borettslag                                    kr     155.062,00  

Erikstadtunet borettslag                                     kr     251.160,00  

   

Totalt                                     kr 1 262.772,00  

   

 
Dette ligger innenfor det beløp vi kan forvente å motta i kompensasjonstilskudd i 2010.  
Søknadsbeløpene baserer seg på følgende husleie i 2010 : 
 
- Helsetunet              kr. 4.500,- pr mnd   (uendret) 
- Strømsnes               kr. 4.100,- pr mnd   (uendret) 
- Erikstadtunet          kr. 5.500,- pr mnd   (uendret) 
 
Husleiene må også sees i forhold til at alle får en skattemessig gevinst. Som eksempel reduseres 
den faktiske husleia for Helsetunet borettslag med ca 1.100,- kr pr mnd. 
 



Rådmannen konstaterer at det er stor forskjell mellom de ulike typer omsorgsboliger. 
Erikstadtunet er vesentlig dyrere og her har beboerne også måttet betale innskudd. Husleiene i 
Helsetunet og Strømsnes borettslag har dessuten stått uendret i flere år. Rådmannen konstaterer 
også at bostøtteordningen er betydelig omlagt fra 2009. 
 
Størrelsen på husleien  er styret i det enkelte borettslag sitt ansvar. Størrelsen på husleien har 
imidlertid vært et sentralt moment når kommunestyret har vurdert størrelsen på driftstilskuddene 
til det enkelte borettslaget. Rådmannen finner det nå nødvendig å be om at det enkelte styre i lys 
av bl.a. den nye bostøtteordningen foretar en grundig gjennomgang av husleiene. 
 
Ut fra en totalvurdering vil rådmannen anbefale følgende tilskudd for 2010: 
 
Helsetunet borettslag                                    kr     856,000,00  

Strømsnes borettslag                                    kr     155,000,00  

Erikstadtunet borettslag                                     kr     251.000,00  

   

Totalt                                     kr 1 262.000,00  

 
 
INNSTILLING : 

 
           Fauske kommune yter driftstilskudd til følgende borettslag (omsorgsboliger) i 2009: 

 
Helsetunet borettslag                         kr. 856.000,- 
Strømsnes borettslag                          kr. 155.000,- 
Erikstadtunet borettslag                     kr  251.000,- 
 
Dersom kompensasjonstilskuddene kommunen mottar totalt sett blir lavere enn sum 
omsøkte driftstilskudd, reduseres driftstilskuddene tilsvarende. 
 
Kommunestyret ber styrene i de enkelte borettslagene innen 1.10.2010 foreta en 
vurdering av husleiene bl.a. i lys av nye regler for bostøtte. 

 
 
DRIF-071/09 VEDTAK-  25.11.2009 

 
Bjørn Inge Gabrielsen (FRP) fremmet på vegne av posisjonen følgende forslag nytt 
siste avsnitt: 
Kommunestyret ber styrene i de enkelte borettslagene innen 1.04.2010 foreta en 
vurdering av husleien bl.a. i lys av nye regler for bostøtte. 
 
Nils Christian Steinbakk (FL) foreslo: 
Siste avsnitt utgår. 
 
Innstillingen fram til siste avsnitt ble enstemmig vedtatt. 
Innstillingens siste avsnitt ble enstemmig forkastet. 
FRP’s forslag på vegne av posisjonen ble vedtatt med 5 mot 4 stemmer avgitt for FL’s 
forslag. 
 
 



INNSTILLING TIL FORMANNSKAPET: 
Fauske kommune yter driftstilskudd til følgende borettslag (omsorgsboliger) i 2009: 
 
Helsetunet borettslag                         kr. 856.000,- 
Strømsnes borettslag                          kr. 155.000,- 
Erikstadtunet borettslag                     kr  251.000,- 
 
Dersom kompensasjonstilskuddene kommunen mottar totalt sett blir lavere enn sum 
omsøkte driftstilskudd, reduseres driftstilskuddene tilsvarende. 
 
Kommunestyret ber styrene i de enkelte borettslagene innen 1.04.2010 foreta en 
vurdering av husleien bl.a. i lys av nye regler for bostøtte. 

 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 
 
 
 



 

 FAUSKE KOMMUNE  
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  JournalpostID:   09/9930      
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Sak nr.:    082/09 PLAN- OG UTVIKLINGSUTVALG Dato:  24.11.2009 
 072/09 DRIFTSUTVALG  25.11.2009 
 016/09 ELDRERÅDET  26.11.2009 
 098/09 FORMANNSKAP  30.11.2009 
  KOMMUNESTYRE  15.12.2009 
 
 
 
MØTEPLAN 2010 FOR PLAN- OG UTVIKLINGSUTVALG, DRIFTSUTVALG, 
FORMANNSKAP OG KOMMUNESTYRE  
 
Vedlegg: Møteplan 1. og 2. halvår 2010 

Planleggingskalender for utvalgsmøter 2010 
 
Sammendrag: 
 
Vedlagt følger forslag til møteplan 2010, hvor det er tatt hensyn til de vedlagte merknader som vi 
kjenner til. 
 
INNSTILLING : 

 
Møteplan for kommunestyre, formannskap, driftsutvalg og plan- og utviklingsvalg 2010 
godkjennes som vist i vedlegg. 

 
 
PLUT-082/09 VEDTAK-  24.11.2009 

 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

 
 
 
DRIF-072/09 VEDTAK-  25.11.2009 

 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 
 
 



 

 FAUSKE KOMMUNE  
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   JournalpostID:   09/9508      
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Sak nr.:    073/09 DRIFTSUTVALG Dato:  25.11.2009 
 101/09 FORMANNSKAP  30.11.2009 
 
 
 
 
NYTT GEBYRREGLATIV FOR OPPMÅLINGSARBEIDER M.M MED HJEMMEL I 
NY LOV - LOV OM EIENDOMSREGISTRERING - MATRIKKELLOVEN 
Vedlegg: 1. Forslag til nytt gebyrregluativ for kart- og oppmålingsarbeider 

2. Gjeldende oppmlingsregulativ for 2009 
 
Sammendrag: 
 
Fra 1. januar 2010 innføres ny lov vedrørende registrering/oppmåling  av eiendom mv. 
Lov om eigedomsregistrering (matrikkelloven) erstatter da lov av 23. juni 1978 nr. 70 om 
kartlegging, deling og registrering av grunneiendom - Delingsloven. 
 
Matrikkelloven skal sikre tilgang til viktige eiendomsopplysninger, ved at det blir ført et ensartet 
og pålitelig register (matrikkelen) over alle faste eiendommer i landet, herunder bygninger, 
boliger og adresser, og at grenser og eiendomsforhold blir klarlagt. 
Det nye regelverket stiller nye krav til saksbehandling, gjennomføring av oppmålingsforretninger 
og føring av matrikkelen. Det blir bl.a. satt strengere krav til tidsfrister for fullføring av rekvirerte 
oppmålingsforretninger, og strengere krav til dokumentasjonen som skal ligge til grunn for 
føringer i matrikkelen. Loven introduserer også nye sakstyper, bl.a. åpnes det for å matrikulere 
ny anleggseiendom og registrere eksisterende jordsameie.  
 
Kommunens ansvar for oppmåling og matrikulering av eiendom videreføres som i dag. 
 
Kommunen må innen loven trer i kraft 01.01.2010 vedta nytt gebyrregulativ for å kunne ta 
lovlig gebyr etter den nye loven. 
 
Nærmere om ikraftsettingen - overgangsregler 
Matrikkelloven ble satt delvis i kraft 9. februar 2007. Ytterligere bestemmelser ble satt i kraft 27. 
februar 2009. Denne første delen gjaldt innføring og bruk av matrikkelen som offisielt 
eiendomsregister. Innføringen ble gjennomført kommunevis fra 9. november 2007 til 25. april 
2009. Ikraftsettingen 1. januar 2010 gjelder alle øvrige bestemmelser i loven, herunder endring i 
andre lover, bl.a. tinglysingsloven og eierseksjonsloven. 
 
Oppmålingssaker/søknad om fradeling  som er/blir fremmet før 1. januar 2010, skal 
behandles/fullføres etter Delingsloven. Frist for gjennomføring av disse sakene er satt til 
31.12.2012.  Ved årsskiftet 2009/-10 påregnes at Fauske kommune vil ha en restanse på ikke 
utførte kartforretninger på ca. 140 saker. Med den bemanning oppmålingsavdelingen har i dag, 
vil denne restansen  gi kommunen en betydelig utfordring. 



Rådmannen kan ikke se at dette kan løses uten at det iverksette ekstraordinære tiltak, 
eksempelvis ansettelse av en oppmålingsingenør i et 3-årig engasjementstilling eller ved innleie 
av ekstern oppmålingstjeneste. Rådmannen vil komme tilbake til denne problemstilingen. 
 
Nye sakstyper 
Loven innfører anleggseiendom som ny matrikkelenhetstype. Det åpner for å opprette 
matrikkelenheter som strekker seg inn over eller under annen grunneiendom. Anleggseiendom 
vil mest typisk være bygning eller anlegg bygd på lokk over annen eiendom eller tunnel eller 
fjellanlegg (et volum) i undergrunnen. Anleggseiendom kan også gjelde fast anlegg på eierløs 
sjøgrunn. 
 
Arealoverføring åpner for å overføre større arealer mellom to matrikkelenheter enn hva som er 
mulig i form av grensejustering. Ved arealoverføring må det søkes om tillatelse til fradeling av 
arealet. Arealet må verdivurderes av kommunen, det må ordnes med pantefrafall og et skjøte-
lignende skjema ”erklæring om arealoverføring” må sendes inn til tinglysing.  
 
Ordningen med arealoverføring medfører et betydelig/omfattende merarbeide som må/bør gi 
utslag i gebyrets størrelse.  
 
Det skal heretter utstedes matrikkelbrev, ikke målebrev – betegnelsen målebrev utgår. 
Matrikkelbrevet er utskrift fra matrikkelen som viser all informasjon som er registrert om en 
matrikkelenhet/eiendom. 
 
Oppmålingsforretning skal være gjennomført før ny matrikkelenhet kan opprettes 
Begrepet kart- og delingsforretning utgår og erstattes med oppmålingsforretning. 
Oppmålingsforretning skal som hovedregel alltid være gjennomført før ny matrikkelenhet blir 
opprettet. Det må foreligge særlige grunner dersom oppmålingsforretningen skal 
gjennomføres i etterkant. Forhold på kommunens side, så som sykdom, manglende 
kapasitet eller kompetanse, kan ikke begrunne unntak fra dette. 
 
Adgangen til å opprette registerenhet ved midlertidig forretning faller bort. 
 
Krav til klarhet i eksisterende eiendomsforhold 
Ny matrikkelenhet kan bare opprettes når det er klart hvilken enhet den nye enheten blir utskilt 
fra eller blir opprettet på.  
Ved oppretting av festegrunn, må enheten festegrunnen er en del av, alltid være ført inn i 
matrikkelen før festegrunnen kan matrikuleres. Det er viktig at kommunen tar hensyn til dette 
allerede ved behandlingen av delesøknaden etter plan- og bygningsloven. 
 
Klarere regler for hvilke saker som kan håndteres som grensejustering 
Ved grensejustering kan arealet for involverte enheter som hovedregel, ikke økes eller reduseres 
med mer enn 5 prosent, maksimalt 500 m2. En enhet kan likevel ikke avgi areal som i sum 
overstiger 20 prosent av enhetens areal før justeringen. Justeringen må ikke redusere eller øke 
verdien på noen av de involverte enhetene med mer enn folketrygdens grunnbeløp. Ved justering 
mot veggrunn gjelder egne regler. 
 
Bruk av grunnboksinformasjon 
Kommunen må i tilnærmet alle oppmålingssaker innhente informasjon fra grunnboken for de 
eiendommer som blir berørt. Dette tar tid og har en kostnad. En bekreftet kopi av grunnboka for 
en eiendom koster i dag kr. 202. I snitt påregnes det at 3 eiendommer blir berørt av en 



oppmålingsforretning. Dette er kostnader som bør belastes rekvirent, og bør således bakes inn i 
gebyrregulativet.  
 
 
Tidsfrister 
Det blir innført tidsfrister for saker som krever oppmålingsforretning. Fristen for å fullføre en 
oppmålingforretning er satt til 16 uker fra søknaden er behandlet/godkjent. Dersom kommunen 
oversitter fristen skal gebyret for oppmålingsforretningen avkortes med en tredjedel. Dersom 
kommnen oversitter fristen med ytterligere 2 mnd, skal gebyret avkortes med ytterligere en 
tredjedel.  
 
Kommnestyret kan med forskrift vedta at fristen på 16 uker ikke skal løpe i den tiden om 
vinteren hvor det erfaringsmessig er vanskelig å gjennomføre oppmålingsforretninger.  
Rådmannen vil fremme en slik forskrift. 
 
Krav til faglig kompetanse 
Kommunen er ansvarlig for at oppmålingsforretninger i kommunen blir utført i samsvar med 
kravene i matrikkelloven og matrikkelforskriften. Kommunen må derfor sørge for at 
oppmålingsforretningene blir utført av kompetent personale. Miljøverndepartementet anbefaler 
at landmåler minst har treårig høyere utdanning som bachelor i landmåling og 
eiendomsutforming eller tilsvarende realkompetanse. 
 
Personer som skal føre opplysninger i matrikkelen, matrikkelfører,  skal ha gjennomført Statens 
kartverk sitt kurs i matrikkelføring. Kommunen besitter nødvendig kompetanse på dette området. 
 
Kommentarer til regulativet 
Eksisterende/vedtatt regulativ etter Delingsloven legges til grunn ved fastsettelse av det nye 
gebyret. For de sakstyper som videreføres i det nye regulativet er det foreslått lagt inn en generell 
økning på 3,1 %. Videre har rådmannen foreslått et tillgg på  kr. 700 for inndekning av påløpne 
utgifter/merarbeider i forbindels forberedelse og gjennomføring av en oppmålingsforretning og 
føring av denne i matrikkelen. 
 
For nye sakstyper er gebyret fastsatt etter skjønn. 
 
Gebyr for oppmålingstjenester er ikke momsbelagt.  
 
 
INNSTILLING : 

 
Kommunestyret vedtar det framlagte forslag til nytt gebyrregulativ for 
oppmålingsarbeider m.m  etter ny matrikkelloven. 
 
Gebyret gjøres gjeldende fra 01.01.2010. 

 
 
DRIF-073/09 VEDTAK-  25.11.2009 

 
Leif Lindstrøm (FRP) foreslo: 
Saken sendes til formannskap uten innstilling. 
 



Det utarbeides et korrekt og sammenlignbart saksframlegg om reell kostnadsøkning til 
formannskapet. 
 
 
FRP’s forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
 
VEDTAK: 
Saken sendes til formannskap uten innstilling. 
 
Det utarbeides et korrekt og sammenlignbart saksframlegg om reell kostnadsøkning til 
formannskapet. 

 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
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BETALINGSSATSER FOR BEHANDLING AV SØKNAD OM 
TILTAK/BYGGETILLATELSER M.M OG GEBYR FOR BEHANDLING AV PRIVATE 
REGULERINGSPLANER  
 
Vedlegg: Ingen 
 
Sammendrag: 
 
Ovennevnte gebyrsatser ble sist endret med virkning fom 01.01.09.  
 
Gebyrregulativ for oppmålingssaker blir denne gang fremmet som egen sak. Bakgrunnen for 
dette er at gebyret skal vedtas med hjemmel i nytt lovverk – Lov om eigendomsregistrering 
(Matrikkelloven). Denne loven trer i kraft med virkning fom 01.01.10. 
 
Rådmannen foreslår gebyrsatsene for de øvrige økt med 3,1 % med virkning fra 01.01.10. 
 
Foreslått økning vil eksempelvis medføre følgende endring: 

1. Byggesaksgebyret for en vanlig enebolig økes fra kr. 4.176 til kr. 4.305 
2. Gebyr for enkel/sammensatt plan økes fra 14.550 til kr. 15.001 
3. Gebyr for krevende plan økes fra 26.195 til kr. 27.007 

 
 
INNSTILLING : 

 
Gebyrregulativ for behandling av tiltak/byggetillatelse, utstikking/beliggenhetskontroll av 
bygninger og gebyr for behandling av private reguleringsplaner økes med 3,1 % med 
virkning fra 01.01.10 

 
 
DRIF-074/09 VEDTAK-  25.11.2009 

 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 



INNSTILLING I FORMANNSKAPET: 
Gebyrregulativ for behandling av tiltak/byggetillatelse, utstikking/beliggenhetskontroll av 
bygninger og gebyr for behandling av private reguleringsplaner økes med 3,1 % med 
virkning fra 01.01.10 

 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
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BETALINGSSATSER KULTUR 2010  
 
Vedlegg: Ingen 
 
Sammendrag: 
 
Betalingssatsene for utleie av kommunale kulturbygg og kommunale kulturaktiviteter skal 
justeres hvert år.  Dette gjelder både utleie av bygg og anlegg og kontingent i kulturskolen. 
Satser er foreslått økt med 3,1 %, som er retningsgivende i statsbudsjettet for kostnadsvekst i 
2010. 
 
Saksopplysninger: 
 
Utleie kommunale bygg og anlegg: 
 
Fauske kommune har utleie av følgende kulturbygg (ikke idrettsanlegg), utover skolebygg: 

• Ungdommens hus 
• Teletunet kultur- og aktivitetssenter 
• Samfunnshusavdelingen ved Valnesfjord oppvekstsenter 
• Fauske kino 

 
Fauske kommune har over en lang tidsperiode hatt retningsgivende prinsipper for utleie av 
kommunale bygg: 

• Kommunens frivillige og ikke-kommersielle lag og foreninger for barn og unge skal ha 
gratis lokaler i kommunens bygg og anlegg til sine faste aktiviteter/undervisning. 

• Lag/foreninger/arrangører som driver undervisning etter prinsippene i 
”Voksenopplæringsloven” skal gis fritak for leie til faste ukentlige aktiviteter. 
Kommunen legger Kunnskapsdepartementets forskrift om ”Rett til bruk av 
undervisningslokaler” (10. mai 1994) til grunn, og er retningsgivende for kommunens 
praksis i henhold til § 21 i Voksenopplæringsloven. 

• Det skal være samsvar i pris for sammenlignbare forhold. 
• Kommunens egne arrangementer fritas for leie i egne bygg og anlegg 
• Pedagogisk tilrettelagte publikumstiltak og politiske aktiviteter skal ikke betale leie. 

 
Disse prinsipper foreslås som retningsgivende for 2010 også. 
 
Tidligere år har det vært spesifikke utleiesatser som er forskjellig fra midtuke, og helg. 



Dette er noe som har hengt igjen fra tidligere år, når det var egen vaktmestertjeneste ved de 
enkelte bygg.  Dette er nå falt vekk. Det foreslås derfor en fast pris, som er et snitt av de ulike 
priser som har vært tidligere, og den generelle økningen er på 3,1 %, og basert på de 
retningsgivende tall fra statsbudsjettet for kostnadsvekst i 2010. 
 
 
Det foreslås imidlertid en økt pris for foreninger/lag/arrangører som kommer utenom Fauske 
kommune.  
I innstillingen vil det derfor ikke komme fram tidligere års priser ved ny prissetting på 
Ungdommens hus og Samfunnshusavdelingen ved Valnesfjord oppvekstsenter, da det innføres et 
nytt prisregime gjennom ei forenkling og fast pris (pkt 1 i innstillingen). 
 
Kontingent kulturskole 
Elevkontingenten i Kulturskolen er i 2009 på kr 2185,- pr år.  Denne er lik for både voksne og 
barn. 
På grunn av ulik lengde på de enkelte semester er prisene for de enkelte semester ulik. 
Det tilstås moderasjoner på 50 % søskenmoderasjon (søsken må ha samme registrerte adresse), 
og 25% moderasjon på øvrige aktiviteter, hvis eleven deltar på flere kulturskoleaktiviteter. 
Ved fravær av lærer utover 2 leksjoner pr semester gis det forholdsmessig reduksjon i 
kontingenten. 
Kontingenten foreslås økt med 3,1 %.  
Kulturskolen selger også tjenester til lag og foreninger, skoler og barnehager.  Det er et eget 
prisregime på dette salget. 
 
INNSTILLING : 

 
1) Utleiesatser for Ungdommens hus og Samfunnshusavdelingen ved Valnesfjord 

oppvekstsenter settes til: 
Beskrivelse  Pris 2009 Foreslått pris 2010 

Leietakere fra kommunen  Kr 1310,- pr døgn 

Leietakere utenom kommunen
  

 Kr 2560,- pr døgn 

 
 

2) Utleiesatser for Fauske kino settes til: 
Beskrivelse  Pris 2009 Foreslått pris 2010 

Leietakere fra kommunen Kr 1875,- pr døgn Kr 1935,- pr døgn 

Leietakere utenom kommunen Kr 5515,- pr døgn Kr 5685,- pr døgn 

 
 

3) Utleiesatser for Teletunet kultur- og aktivitetssenter settes til: 
Beskrivelse  Pris 2009 Foreslått pris 2010 

Husleie pr måned Kr 610,- opp til 30m2 Kr 625,- opp til 30m2 



Leietakere utenom kommunen
  

Kr 830,- over 30m2 Kr 855,- over 30m2 

 
 

4) Kulturskolekontingent settes til: 
Beskrivelse  Pris 2009 Foreslått pris 2010 

Ordinær kulturskolekontingent 
høst 

Kr 980,- Kr 1010,- 

Ordinær kulturskolekontingent 
vår 

Kr 1205,- Kr 1240,- 

Salg av tjenester til 
skoler/barnehager 

Faktisk lønnsutgift pr 
time 

Faktisk lønnsutgift pr time 

Salg av tjenester til 
organisasjoner - voksne 

Kr 300,- pr klokketime + 
evt kvelds-/helge-
/høytidstillegg 

Kr 310,- pr klokketime + evt 
kvelds-/helge-/høytidstillegg 

Salg av tjenester til 
organisasjoner – barn/unge 

Kr 185,- pr klokketime + 
evt kvelds-/helge-
/høytidstillegg 

Kr 190,- pr klokketime + evt 
kvelds-/helge-/høytidstillegg  

 
5) Prisreglement og rutinebeskrivelser for de ulike utleieobjekter og tjenester, skal gå 

fram av de enkelte tjenesters serviceerklæringer, og bekjentgjøres. 
 
 
DRIF-075/09 VEDTAK-  25.11.2009 

 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 
 
INNSTILLING TIL FORMANNSKAPET: 
1. Utleiesatser for Ungdommens hus og Samfunnshusavdelingen ved Valnesfjord 
oppvekstsenter settes til: 

Beskrivelse  Pris 2009 Foreslått pris 2010 

Leietakere fra kommunen  Kr 1310,- pr døgn 

Leietakere utenom kommunen
  

 Kr 2560,- pr døgn 

 
 

2. Utleiesatser for Fauske kino settes til: 
Beskrivelse  Pris 2009 Foreslått pris 2010 

Leietakere fra kommunen Kr 1875,- pr døgn Kr 1935,- pr døgn 

Leietakere utenom kommunen Kr 5515,- pr døgn Kr 5685,- pr døgn 

 



 
3. Utleiesatser for Teletunet kultur- og aktivitetssenter settes til: 

Beskrivelse  Pris 2009 Foreslått pris 2010 

Husleie pr måned Kr 610,- opp til 30m2 Kr 625,- opp til 30m2 

Leietakere utenom kommunen
  

Kr 830,- over 30m2 Kr 855,- over 30m2 

 
 

4. Kulturskolekontingent settes til: 
Beskrivelse  Pris 2009 Foreslått pris 2010 

Ordinær kulturskolekontingent 
høst 

Kr 980,- Kr 1010,- 

Ordinær kulturskolekontingent 
vår 

Kr 1205,- Kr 1240,- 

Salg av tjenester til 
skoler/barnehager 

Faktisk lønnsutgift pr 
time 

Faktisk lønnsutgift pr time 

Salg av tjenester til 
organisasjoner - voksne 

Kr 300,- pr klokketime + 
evt kvelds-/helge-
/høytidstillegg 

Kr 310,- pr klokketime + evt 
kvelds-/helge-/høytidstillegg 

Salg av tjenester til 
organisasjoner – barn/unge 

Kr 185,- pr klokketime + 
evt kvelds-/helge-
/høytidstillegg 

Kr 190,- pr klokketime + evt 
kvelds-/helge-/høytidstillegg  

 
5. Prisreglement og rutinebeskrivelser for de ulike utleieobjekter og tjenester, skal gå 
fram av de enkelte tjenesters serviceerklæringer, og bekjentgjøres. 

 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
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BETALINGSSATSER  KOMMUNALE IDRETTSANLEGG  FOR 2010  
 
Vedlegg: Ingen 
 
Sammendrag: 
 
Betalingssatsene for utleie og kommunale aktiviteter skal justeres hvert år. Dette gjelder både 
utleie av bygg og anlegg, og billettpriser. 
 
Saksopplysninger: 
 
Disse hovedmomentene er retningsgivende for forslaget om nye satser fra 01.01.2007: 

• Kommunens frivillige og de ikke-kommersielle lag og foreningene for barn og unge skal 
ha gratis lokaler i kommunens bygg og anlegg til sine faste aktiviteter/ undervisning og 
mesterskap. 

• Voksenopplæringens §21 gir fritak for leie av undervisningslokaler for lokale arrangører 
som er godkjent etter denne loven.  Før gratis leie innvilges kreves det dokumentasjon på 
at voksenopplæringa  er godkjent og har fått tilskudd. 
I presisering fra depertementet i skriv av 10.mai 1994  under pkt 3.1 gis det beskrivelse 
av hva som menes med undervisningslokaler.  Første avsnitt står det at ”med 
undervisningslokaler mener en skolelokaler, skolebygninger og lokaler i tilknytning til 
disse…”  
I 3 avsnitt  står det ”Med undervisningslokaler menes ikke at alle offentlige lokaler, selv 
om et lokale  kan brukes til undervisning. Det er altså ikke slik at et offentlig lokale (eks 
samfunnshus, idrettshall, kirkebygg etc) blir et undervisningslokale i 
voksenopplæringslovens forstand, selv om det det inneholder undervisningsrom og det 
foregår undervisning der. Bestemmelsen gjelder lokaler som representerer en investering 
innenfor utdanningssektoren, ikke innenfor kultur- og kirkesektoren.” 
 
Vil presisere at Fauskebadet hvor det i dag er innvilget gratis leie kan sidestilles med 
idrettshall som ikke er å regne som undervisningslokale og dermed ikke skal stilles gratis 
til disposisjon som undervisningslokale for voksenopplæring.  
Grunnskolen, privatskole og videregående skole betaler for å bruke Fauskebadet til sin 
undervisning. 
 



• Billettprisene  for Fauskebadet er øket med 7,1 % som er mer enn generell prisstigningen. 
Badet har hatt et merforbruk i 2009 og økte billettpriser er et av tiltakene for å få drifta i 
balanse. Andre tiltak som er gjennomført er : 
- lagt  på duk på varmebassenget og boblebadet for å  redusere energiforbruket  
- varmebassenget er det mest populære bassenget og vi har øket tilgjengeligheten til 

dette bassenget i åpningstiden til offentlig bad.  
- innføring av  voksentimer fra kl. 20-21 på hverdager for å øke besøket til denne 

gruppa.   
- bedre markedsføring i 2010 
- nyansatt park/idrettsleder vil arbeide med flere tiltak for å bedre driftsbalansen 

 
• Det skal være samsvar i pris for sammenlignbare forhold. 
• Arrangement i regi av Fauske kommune fritas for leie i egne bygg og anlegg. 
• Satsene er prisjustert. 

 
Utleie kommunale bygg og anlegg. 
I utgangspunktet  økes satsene med 3,1%, men avrunding til hele kronebeløp gjør at den 
prosentvise økningen varierer. 

• I Fauske Idrettshall  er prisene økt  med ca.3,3%.  
• Prisene ved leie av Fauske Kunstgressbane økes med ca.2,7%. 

Ved turneringer avtales pris nærmere med Administrasjonen i Park og idrett.  
• Utleie gymsal er øket med 3,3% 
• Voksenopplæringslovens §21 gir fritak for leie av undervisningslokaler for lokale arrangører 

som er godkjent etter denne loven. 
 

 
INNSTILLING : 

 
Betalingssatser utleie, billetter, kontingenter. 
• Kommunens frivillige og ikkekommersielle lag og foreninger for barn og unge skal ha gratis 

lokaler i kommunens bygg til sine faste aktiviteter/undervisning. 
• Det skal være samsvar i utleiepris mellom sammenlignbare lokaler. 
• Arrangement i regi av Fauske kommune fritas for leie i egne bygg og anlegg. 
 
Ved avbestilt lokale seinere enn en uke før arrangementsdato betales 50 % av leieprisen. I 
helt spesielle tilfeller kan leien fravikes. Dette avgjøres av Rådmannen. 

 
Fauske Idrettshall 
 

2009 2010 

Hele hallen – ikke kommersielle arr.  pr. time  360 370 
                                                            pr. døgn 2600 2700 
Voksne , samt brukere fra andre kommuner 
                                                          hel hall pr. time 
                                                         1/3 hall pr. time 
                                                         2/3 hall pr. time 

181 
71 

142 
 

187 
74 

146 

Videregående skole – undervisning    1/3 hall pr. time 
Avtale med videregående regulerer leien for skoleåret   
basert på konsumprisindekesen  året før . D.v.s at leien 
blir regulert til skolestart 11/12basert på 
konsumprisindeksen året før. 

174 180 



Grunnskole i Fauske kommune          pr. skoleår 275000 283500 
Kommersielle arrangement avtales med 
administrasjonen i Park/idrett i hvert enkelt tilfelle. 
Minstepris kr. 4.700. I tillegg  beregnes strøm for 
arrangement som er strømkrevende.                                           
Pr.døgn 

 
 
 

4500 

 
 
 

4700 

 
Skolebygningene 2009 2010 
Gymsal  60 62 

 
 

Vestmyra barnehage 2009 2010 
Ballettsal    pr. time        116 120 
Squashhall    pr. time        60 62 

 
Fauske Kunstgressbane 2009 2010 
Trening    pr. time 290 300 
7-er kamp    pr. kamp 420 430 
11-er kamp    pr. kamp 830 850 
Ved turneringer og lignende avtales pris med Park og 
idrettsadministrasjonen 

  

       
 
 

 
Fauskebadet    
Billettpris   Voksne         
                                                Barn 
                                                Familie  
                                                Honnør 
Ungdom 16-19 år som framviser kulturkortet 

65 
45 

175 
55 
45 

70 
50 

185 
60 
50 

Klippekort              Voksne     12 klipp    
                                                 Barn         12 klipp 
                                                Honnør     12 klipp 

640 
440 
540 

 
 

700 
480 
590 

Grupper over 10 personer       Voksne 
                                                Barn 

55 
35 

60 
38 

Årskort                                 Voksne 
                                              Barn 
                                              Honnør 
Rabatt 20% på årskort ved framvisning av gyldig 
årskort fra Friskhuset 

2500 
1700 
2000 

 

2600 
1760 
2070 

 

Halvårskort                           Voksne 
                                              Barn 
                                              Honnør 

 1300 
880 

1035 
Leie av terapibasseng     520 

 
Grunnskolens bruk i Fauske   



25 m. basseng pr klassetime u/badevakt 
Terapibassenget pr. klassetime u/badevakt 
Begge bassengene pr. klassetime u/badevakt 

360 
190 
525 

375 
196 
542 

Sulitjelma Bad  2009 2010 
Billettpris   Voksne         
                                                 Barn 
Ungdom 16-19 år som framviser kulturkortet 

42 
17 

 

44 
18 

Klippekort  -20 klipp voksne 
                                       -20 klipp  barn 

525 
200 

545 
210 

Grunnskolens bruk i Sulitjelma 95000 98000 
Årskort voksne 1350 1400 
Halvårskort voksne 700 720 
Årskort barn 420 430 
Halvårskort barn 210 215 

 
Iverksetting 
De nye satsene gjelder fra 01.01.2010 

 
 
 
DRIF-076/09 VEDTAK-  25.11.2009 

 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 
 
INNSTILLING TIL FORMANNSKAPET: 
Betalingssatser utleie, billetter, kontingenter. 

1. Kommunens frivillige og ikkekommersielle lag og foreninger for barn og unge 
skal ha gratis lokaler i kommunens bygg til sine faste aktiviteter/undervisning. 

2. Det skal være samsvar i utleiepris mellom sammenlignbare lokaler. 
3. Arrangement i regi av Fauske kommune fritas for leie i egne bygg og anlegg. 

 
Ved avbestilt lokale seinere enn en uke før arrangementsdato betales 50 % av leieprisen. I 
helt spesielle tilfeller kan leien fravikes. Dette avgjøres av Rådmannen. 

 
Fauske Idrettshall 
 

2009 2010 

Hele hallen – ikke kommersielle arr.  pr. time  360 370 
                                                            pr. døgn 2600 2700 
Voksne , samt brukere fra andre kommuner 
                                                          hel hall pr. time 
                                                         1/3 hall pr. time 
                                                         2/3 hall pr. time 

181 
71 

142 
 

187 
74 

146 

Videregående skole – undervisning    1/3 hall pr. time 
Avtale med videregående regulerer leien for skoleåret   
basert på konsumprisindekesen  året før . D.v.s at leien 
blir regulert til skolestart 11/12basert på 
konsumprisindeksen året før. 

174 180 

Grunnskole i Fauske kommune          pr. skoleår 275000 283500 
Kommersielle arrangement avtales med 
administrasjonen i Park/idrett i hvert enkelt tilfelle. 

 
 

 
 



Minstepris kr. 4.700. I tillegg  beregnes strøm for 
arrangement som er strømkrevende.                                           
Pr.døgn 

 
4500 

 
4700 

 
Skolebygningene 2009 2010 
Gymsal  60 62 
 

 
Vestmyra barnehage 2009 2010 
Ballettsal    pr. time        116 120 
Squashhall    pr. time        60 62 

 
Fauske Kunstgressbane 2009 2010 
Trening    pr. time 290 300 
7-er kamp    pr. kamp 420 430 
11-er kamp    pr. kamp 830 850 
Ved turneringer og lignende avtales pris med Park og 
idrettsadministrasjonen 

  

       
 
Fauskebadet    
Billettpris   Voksne         
                                                Barn 
                                                Familie  
                                                Honnør 
Ungdom 16-19 år som framviser kulturkortet 

65 
45 

175 
55 
45 

70 
50 

185 
60 
50 

Klippekort              Voksne     12 klipp    
                                                 Barn         12 klipp 
                                                Honnør     12 klipp 

640 
440 
540 

 
 

700 
480 
590 

Grupper over 10 personer       Voksne 
                                                Barn 

55 
35 

60 
38 

Årskort                                 Voksne 
                                              Barn 
                                              Honnør 
Rabatt 20% på årskort ved framvisning av gyldig 
årskort fra Friskhuset 

2500 
1700 
2000 

 

2600 
1760 
2070 

 

Halvårskort                           Voksne 
                                              Barn 
                                              Honnør 

 1300 
880 

1035 
Leie av terapibasseng     520 

 
Grunnskolens bruk i Fauske 
25 m. basseng pr klassetime u/badevakt 
Terapibassenget pr. klassetime u/badevakt 
Begge bassengene pr. klassetime u/badevakt 

 
360 
190 
525 

 
375 
196 
542 

Sulitjelma Bad  2009 2010 
Billettpris   Voksne         42 44 



                                                 Barn 
Ungdom 16-19 år som framviser kulturkortet 

17 
 

18 

Klippekort  -20 klipp voksne 
                                       -20 klipp  barn 

525 
200 

545 
210 

Grunnskolens bruk i Sulitjelma 95000 98000 
Årskort voksne 1350 1400 
Halvårskort voksne 700 720 
Årskort barn 420 430 
Halvårskort barn 210 215 

 
Iverksetting 
De nye satsene gjelder fra 01.01.2010 

 
 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 
 
 
 



 

 FAUSKE KOMMUNE  

SAKSPAPIR 
 
   JournalpostID:   09/10019      
   Arkiv sakID.:   09/2701  Saksbehandler:  Kristian Øse  
Sluttbehandlede vedtaksinnstans: Kommunestyre 
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LEIESATSER FOR SKOLEBYGG MV FOR 2010  
 
Vedlegg: Ingen 
 
Sammendrag: 
Det er tid for vurdering og justering av leiesatser for skolebygg. 
 
Saksopplysninger: 
 
Følgende leiesatser gjelder for 2009: 

1. Klasserom pr. dag:…………………………………………………………135 kr 
2. Klasserom pr. overnatting pr. døgn:……………………………………….  55 kr 
3. Spesialrom, som musikkrom, skolekjøkken, filmrom,  m.m ……………… 210 kr 

 
Saksbehandlers vurdering: 
Det anbefales et påslag i pris på 3,1% med tillegg i avrunding. 
 
 
INNSTILLING : 

 
Følgende leiesatser gjelder fra 01.01.2010: 
1. Klasserom pr. dag :  …………………………………………………..140 kr 
2. Klasserom pr. døgn: ………………………………………………..      60 kr 
3. Spesialrom, som musikkrom, skolekjøkken, filmrom m.m………….    215 kr 

 
 
DRIF-077/09 VEDTAK-  25.11.2009 

 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 
 
INNSTILLING TIL FORMANNSKAPET: 
Følgende leiesatser gjelder fra 01.01.2010: 
1. Klasserom pr. dag :  …………………………………………………..140 kr 
2. Klasserom pr. døgn: ………………………………………………..      60 kr 
3. Spesialrom, som musikkrom, skolekjøkken, filmrom m.m………….    215 kr 

 
 



Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
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BETALINGSSATSER FOR BARNEHAGE  OG SFO 2010  
 
Vedlegg: Ingen 
 
Sammendrag: 
 
Det er tid for vurdering og eventuell justering av betalingssatser i barnehage og SFO. 
Reguleringen for barnehagen følger barnehageåret, mens satsene for SFO følger skoleåret. 
 
Saksopplysninger: 
 
Følgende betalingssatser gjelder: 
Barnehagen: 
1. Hel plass (100%) for perioden 15.08.09 til 14.10.10 koster : kr. 2.330,- 
    Halv plass (50%)………………………………………….. : kr. 1.165,- 
 
2. Det gis søskenmoderasjon for barn nr.2 og flere med 30% 
 
3. Ordningen med enkelttimer/dager videreføres etter følgende satser: 
    Sats pr. time inntil 6 timer:  ……………………………….kr.   40,- 
    Sats pr. dag:                                                                          kr. 200,- 
    Matpenger pr. dag: ………………………………………...kr.  20,- 
 
  
Lokale retningslinjer for mat var oppe i Kommunestyre våren 2009: 
KOM-050/09 VEDTAK- 27.05.2009  
Driftsutvalgets innstilling ble enstemmig vedtatt.  
 
VEDTAK:  
1. ”Lokale retningslinjer for mat i barnehage” vedtas med virkning fra 15.08.09.  
2. Matordningen i hver enkelt barnehage skal være i tråd med retningslinjene og det enkelte 
samarbeidsutvalg gis myndighet til å fastsette kostpengesats ut fra selvkostprinsippet.  
3. Kostpengesatsen vedtas med virkning fra barnehageårets start, og gjelder inntil nytt vedtak er 
fattet. Endringer av satsen kan kun gjøres ved oppstart av nytt barnehage - år. 
 
Det har i forsøksperioden vært opp til den enkelte barnehage å fastsette kostpenger ut fra 
begrepet selvkost, men dog ikke over 200kr pr. mnd for full plass. 



 
 
SFO: Inneværende skoleår gjelder følgende:  
1. Sats 1: Opphold fra 0 – 15t/u  kr. 745,- 
       Sats 2: Opphold fra 16 t/u og oppover kr. 1295,- 
 
2. Matpenger på sats 1 og 2, henholdsvis 80,- og 100,- kr pr. mnd kommer i tillegg til begge 

satsene. 
 
Saksbehandlers vurdering: 
 
Barnehagen: Betaling for barnehageplass i Fauske kommune er i samsvar med det øvre tak som 
departementet har fastsatt, men kommunen kan gjøre vedtak på lavere satser. Foreldre som har 
barn som mottar spesialpedagogisk hjelp etter § 5.-7, har rett til reduksjon i betalingen ut fra det 
som barnet får i direkte hjelp etter det enkeltvedtak som er fattet. 
 
SFO: Det er aktuelt å beregne en prisstigning på 3,1% og et påslag på kostpenger da 
tilbakemeldingene beretter om vanskelig å få kostpenger til å strekke til pga. økte matpriser. 

 
 
INNSTILLING : 

 
Følgende betalingssatser gjelder: 
Barnehagen. 
1. Hel plass (100%) for perioden 15.08.10 til 14.10.11 koster : kr. 2.330,- 

Halv plass (50%)………………………………………….. : kr. 1.165,- 
 

2.  Det gis søskenmoderasjon for barn nr.2 og flere med 30% 
3.  Den enkelte barnehages Samarbeidsutvalg fastsetter kostpenger ut fra begrepet     

selvkost. 
 
4.  Ordningen med enkelttimer/dager videreføres etter følgende satser: 

  Sats pr. time inntil 6 timer:  ……………………………….kr.   40,- 
  Sats pr. dag:                                                                          kr. 200,- 
  Matpenger pr. dag: ………………………………………...kr.  20,- 

 
             SFO: Følgende betalingssatser gjelder for skoleåret 2010/2011: 

     1.     Sats 1: Opphold fra 0 – 15t/u  kr. 765,- 
                    Sats 2: Opphold fra 16 t/u og oppover kr. 1335,- 
 
            2.     Matpenger på sats 1 og 2, henholdsvis 100,- og 120,- kr pr. mnd kommer i tillegg 
til     
                   begge satsene. 
 
 
DRIF-078/09 VEDTAK-  25.11.2009 

 
Innstilingen ble vedtatt med 5 mot 4 stemmer. 
 
 



INNSTILLING TIL FORMANNSKAPET: 
Følgende betalingssatser gjelder: 
Barnehagen. 
1. Hel plass (100%) for perioden 15.08.10 til 14.10.11 koster : kr. 2.330,- 

Halv plass (50%)………………………………………….. : kr. 1.165,- 
 

2.  Det gis søskenmoderasjon for barn nr.2 og flere med 30% 
3.  Den enkelte barnehages Samarbeidsutvalg fastsetter kostpenger ut fra begrepet     

selvkost. 
 
4.  Ordningen med enkelttimer/dager videreføres etter følgende satser: 

  Sats pr. time inntil 6 timer:  ……………………………….kr.   40,- 
  Sats pr. dag:                                                                          kr. 200,- 
  Matpenger pr. dag: ………………………………………...kr.  20,- 

 
             SFO: Følgende betalingssatser gjelder for skoleåret 2010/2011: 

     1.     Sats 1: Opphold fra 0 – 15t/u  kr. 765,- 
                    Sats 2: Opphold fra 16 t/u og oppover kr. 1335,- 
 

2.    Matpenger på sats 1 og 2, henholdsvis 100,- og 120,- kr pr. mnd kommer i tillegg til 
begge satsene. 

 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
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EGENBETALINGSSATSER ENHET HELSE 2010  
 
Vedlegg: Ingen 
 
Sammendrag: 
 
Innen enhet helse er det følgende tjenester hvor kommunen fastsetter egenbetalingssatsene: 
  

• Fotpleie: Ordinær timesats inneværende år er kr. 357,- I tillegg ble i år ulike 
spesialtakster økt med 3,1 %. 

• Servicemedarbeider: Installasjon trygghetsalarm: 245,- inneværende år. 
 
INNSTILLING : 

 
Fra 01.01.2010 fastsettes følgende egenbetalingssatser for tjenester innen resultatenhet 
helse, en økning på 3,1 %: 
 
Fotpleie: Ordinær timesats:  Kr 368,- 
Fotpleie:          
 
 

 Ulike Spesialtakster 
Justeres også 
Med + 3,1 % 

Servicemedarbeider:     
 
 

Installasjon 
trygghetsalarm: 

Kr. 253,- 

 
 
DRIF-079/09 VEDTAK-  25.11.2009 

 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 
 
INNSTILLING TIL FORMANNSKAPET: 
Fra 01.01.2010 fastsettes følgende egenbetalingssatser for tjenester innen resultatenhet 
helse, en økning på 3,1 %: 
 

Fotpleie: Ordinær timesats:  Kr 368,- 
Fotpleie:           Ulike Spesialtakster 



 
 

Justeres også 
Med + 3,1 % 

Servicemedarbeider:     
 
 

Installasjon 
trygghetsalarm: 

Kr. 253,- 

 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
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DIVERSE BETALINGSSATSER I PLEIE OG OMSORG 2010  
 
Vedlegg: Kurdøgnpris for institusjon 
 
Sammendrag: 
 
Ulike satser for egenbetaling i pleie og omsorg behandles hvert år i forbindelse med 
budsjettbehandlingen. 
 
I rådmannens forslag til budsjett 2009 er det forutsatt en regulering av satsene tilsvarende 3,1 %. 
 
Noen av satsene er avhengig av reguleringer i sentrale forskrifter og rådmannen har i sitt forslag 
i likhet med tidligere år forutsatt at satsene endres i tråd med de maksimalsatser sentrale 
forskrifter har fastsatt. Disse utarbeides først når behandlingen av statsbudsjettet er ferdig. 
 
INNSTILLING : 

 
Med virkning fra 01.01.2010 fastsettes følgende satser i pleie/omsorg: 
 
Paviljongene: 
 
 Dagens sats i kr./mnd Økes til kr./mnd 
Husleie 3618,- (2777,-) a) 1379,-   

                         b) 2756,-  
3730,- (2863,-) a) 1422,-   
                         b) 2841,- 

 
(tall i parentes gjelder ektepar) 
 
Der to beboere (ikke ektepar) deler leilighet vil husleie være: 
a) Enkelt rom: kr.1422,- 
b) Stort rom:   kr.2841,-  
 
Det forutsettes at den enkelte beboer betaler medisinske forbruksvarer og legetjenester, 
samt ordinær betaling for hjemmehjelpstjenester. 
 
 
Trygghetsalarm: 



 
Leie inkl. utrykning økes fra kr.160,- pr/mnd til kr.165,- pr/mnd. for brukere over 2 G  
For brukere under 2 G kr.155,- pr.mnd. inkl.hjemmtjenester .  
 
Ved tap av alarmknapp må den erstattes av bruker med kr.900,- 

 
 
Hjemmetjenester: 
 
Grunnbeløpet pr.01.05.09kr. 72881 
 
Utgiftstaket, månedsabonnement og timesats endres i takt med de maksimalsatser som de 
sentrale retningslinjer fastsetter. 
 
 
Nettoinntekt  Utgiftstak/år Månedssats abonnement 

pr/mnd. 
Timesats 

Inntil 2 G 1800,- 1)  155,- (max.pris 
uavhengig av antall 
timer pr.mnd) 

 

2 – 4 G  10752,-   892,- 2)  112,- 
Over 4 G  17280,- 1440,- 2)   180,- 
 
1) Maksimalsats i samsvar med det til enhver tid gjeldene statlig fastsatt betalingstak 
2) 3,1 % økning av satsene 2009 
 
 

             Langtidsopphold: 
 
Egen forskrift for beregning av vederlag i institusjon 
 
Som hovedregel skal ikke betaling overstige det som det koster å drive en 
institusjonsplass, dvs. kurdøgnpris. Dersom en beboers inntekter medfører at 
egenbetalingen blir høyere enn kurdøgnprisen, så er kurdøgnprisen det maksimale 
vedkommende skal betale. Kurdøgnprisen beregnes på følgende måned: Netto 
driftsutgifter for institusjon (beboernes vederlagsbetaling holdes utenfor) delt på totalt 
antall institusjonsdøgn for institusjonen. 
 
 
Korttidsopphold: 
 
Døgnsats: kr.121,-      Dagopphold: kr.61,-  
 
Døgnsatsen endres i takt med den maksimalsats som de sentrale retningslinjer fastsetter. 
 
 
Avlastning: 
Opphold i institusjon for personer som på grunn av sykdom eller funksjonshemming har 
privat hjelp i hjemmet. Formålet med ordningen er at pårørende og andre som har særlig 



tyngende omsorgsarbeid for pleietrengende personer skal ha mulighet til å få avlastning 
fra omsorgsarbeidet. Kommunen kan ikke kreve vederlag for avlastningsopphold. 
 
 
Miljø/aktivitetstjenesten 
Egenandel kr.150,- pr.mnd for dagsentertilbud fra 3 ganger pr. mnd. 
Egenandel kr.75,-   pr.mnd for dagsentertilbud 1 – 2 ganger pr. mnd. 
Dette skal dekke trivselstiltak som servering av kaffe, kaker og lignende. 
Det forutsettes at den enkelte bruker betaler for evt. kjøp av middag. 

 
 
DRIF-080/09 VEDTAK-  25.11.2009 

 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 
 
INNSTILLING TIL FORMANNSKAPET: 
Med virkning fra 01.01.2010 fastsettes følgende satser i pleie/omsorg: 
 
Paviljongene: 
 

 Dagens sats i kr./mnd Økes til kr./mnd 
Husleie 3618,- (2777,-) a) 1379,-          

b) 2756,-  
3730,- (2863,-) a) 1422,-   
                         b) 2841,- 

 
(tall i parentes gjelder ektepar) 
 
Der to beboere (ikke ektepar) deler leilighet vil husleie være: 
a) Enkelt rom: kr.1422,- 
b) Stort rom:   kr.2841,-  
 
Det forutsettes at den enkelte beboer betaler medisinske forbruksvarer og legetjenester, 
samt ordinær betaling for hjemmehjelpstjenester. 
 
 
Trygghetsalarm: 
 
Leie inkl. utrykning økes fra kr.160,- pr/mnd til kr.165,- pr/mnd. for brukere over 2 G  
For brukere under 2 G kr.155,- pr.mnd. inkl.hjemmtjenester .  

 
Ved tap av alarmknapp må den erstattes av bruker med kr.900,- 
 
 
Hjemmetjenester: 
 
Grunnbeløpet pr.01.05.09kr. 72881 
 
Utgiftstaket, månedsabonnement og timesats endres i takt med de maksimalsatser som de 
sentrale retningslinjer fastsetter. 
 
 



Nettoinntekt  Utgiftstak/år Månedssats abonnement 
pr/mnd. 

Timesats 

Inntil 2 G 1800,- 1)  155,- 
(max.pris 
uavhengig av 
antall timer 
pr.mnd) 

 

2 – 4 G  10752,-   892,- 2)  112,- 
Over 4 G  17280,- 1440,- 2)   180,- 

 
1) Maksimalsats i samsvar med det til enhver tid gjeldene statlig fastsatt betalingstak 
2) 3,1 % økning av satsene 2009 
 
 
Langtidsopphold: 
 
Egen forskrift for beregning av vederlag i institusjon 
 
Som hovedregel skal ikke betaling overstige det som det koster å drive en 
institusjonsplass, dvs. kurdøgnpris. Dersom en beboers inntekter medfører at 
egenbetalingen blir høyere enn kurdøgnprisen, så er kurdøgnprisen det maksimale 
vedkommende skal betale. Kurdøgnprisen beregnes på følgende måned: Netto 
driftsutgifter for institusjon (beboernes vederlagsbetaling holdes utenfor) delt på totalt 
antall institusjonsdøgn for institusjonen. 
 
 
Korttidsopphold: 
 
Døgnsats: kr.121,-      Dagopphold: kr.61,-  
 
Døgnsatsen endres i takt med den maksimalsats som de sentrale retningslinjer fastsetter. 
 
 
Avlastning: 
Opphold i institusjon for personer som på grunn av sykdom eller funksjonshemming har 
privat hjelp i hjemmet. Formålet med ordningen er at pårørende og andre som har særlig 
tyngende omsorgsarbeid for pleietrengende personer skal ha mulighet til å få avlastning 
fra omsorgsarbeidet. Kommunen kan ikke kreve vederlag for avlastningsopphold. 
 
 
Miljø/aktivitetstjenesten 
Egenandel kr.150,- pr.mnd for dagsentertilbud fra 3 ganger pr. mnd. 
Egenandel kr.75,-   pr.mnd for dagsentertilbud 1 – 2 ganger pr. mnd. 
Dette skal dekke trivselstiltak som servering av kaffe, kaker og lignende. 
Det forutsettes at den enkelte bruker betaler for evt. kjøp av middag. 

 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 



 

 FAUSKE KOMMUNE  

SAKSPAPIR 
 
   JournalpostID:   09/9907      
   Arkiv sakID.:   09/2671  Saksbehandler:  Gudrun Hagalinsdottir  
Sluttbehandlede vedtaksinnstans: Kommunestyret 
 

Sak nr.:    081/09 DRIFTSUTVALG Dato:  25.11.2009 
 023/09 ELDRERÅDET  26.11.2009 
 114/09 FORMANNSKAP  30.11.2009 
 
 
 
BETALINGSSATSER - MAT LEVERT FRA FAUSKE STORKJØKKEN  
 
Vedlegg: Ingen 
 
Saksopplysninger: 
 
Satser på pris på middag fra Fauske storkjøkken skal vurderes årlig i forbindelse med 
budsjettbehandlingen.  
 
Satsene ble holdt uendret fra 2007 til 2008. For 2009 ble satsene til hjemmeboende og beboere 
på paviljongene redusert med 5 %. Satsene til sykehjemmene ble holdt uendret.  
 
Antall hjemmeboende som kjøper mat fra storkjøkkenet har økt betydelig i 2009. Antall 
abonnenter har i løpet av året økt fra ca 15 til i overkant av 30. Storkjøkkenet har samarbeidet 
med hjemmetjenesten om rekrutteringen. Det vurderes å være et potensiale for ytterligere økning 
i antall hjemmeboenede abonnenter.  
 
Høye matpriser kan være en faktor som virker negativt ved rekruttering av flere abonnenter, men 
på grunn av økte råvarepriser vil det være nødvendig å øke prisene på mat levert til 
sykehjemmene. Salg til hjemmeboende utgjør liten del av omsetningen, for å stimulere til økt 
rekruttering ønsker rådmannen å holde prisen til eldre hjemmeboende uforandret i 2010.  
 
Rådmannen foreslår at betalingssatsene for mat levert fra storkjøkkenet til sykehjemmene økes 
med 3,1 % med virkning fra 1.1.2010. Mat til eldre hjemmeboende og beboere på paviljongene 
holdes uendret i 2010. 
 
Endringen vil medføre følgende virkning: 
 
Middag til sykehjemmene: 
Middag m/dessert endres fra kr 61,40 u/mva til kr 63.30 u/mva 
 
Middag til paviljongene: 
Middag, normal porsjon, m/dessert beholdes uendret på kr 66,50 m/mva 
Middag, stor porsjon, m/dessert beholdes uendret på kr 70,30,- m/mva 
 
Tørrmat: 
Tørrmat til sykehjemmene og paviljongene faktureres etter faktisk forbruk til selvkostpris.  



 
 
Middag tilkjørt hjemmeboende: 
Middag m/dessert beholdes uendret på kr 66,50 m/mva 
Middag u/dessert beholdes uendret på kr 59,- m/mva 
 
 

INNSTILLING : 
 

Prisene på mat levert fra Fauske storkjøkken til sykehjemmene økes med 3,1 % med 
virkning fra 1.1.2010. Pris på mat til eldre hjemmeboende og beboere på paviljongene 
holdes uendret i 2010. 

 

 
DRIF-081/09 VEDTAK-  25.11.2009 

 
Jørn Stene (FL) foreslo: 
Pris på mat levert fra Fauske storkjøkken økes med 3,1 % med virkning fra 1.1.2010, med 
unntak av mat levert til sykehjemmene, eldre hjemmeboende og beboerne på 
paviljongene som holdes uendret i 2010. 
 
FL’s forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
INNSTILLING TIL FORMANNSKAPET: 
Pris på mat levert fra Fauske storkjøkken økes med 3,1 % med virkning fra 1.1.2010, med 
unntak av mat levert til sykehjemmene, eldre hjemmeboende og beboerne på 
paviljongene som holdes uendret i 2010. 

 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
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VANN-, AVLØP- OG SLAMGEBYRER 2010  
 
Vedlegg: Beregning av vanngebyr 2010 

Beregning av avløpsgebyr 2010 
 
Sammendrag: 
 
Vann-, avløp- og slamgebyrene økes ikke for 2010. 
 
Saksopplysninger: 
 
Vann- og avløpsgebyrer for 2010 er beregnet ut fra revisjon av tiltaksplan i Hovedplan 
vannforsyning i 2005, revidert Hovedplan avløp 2005, forslag til budsjett for 2010, vedtak om 
utbygging av nytt vannbehandlingsanlegg i Valnesfjord i k-sak 102/08. 
 
For å få et korrekt bilde av gebyrutviklingen over en lengre periode, er kapitalkostnader, 
driftskostnader og beregnede gebyrer satt inn i tabeller (vedlagt). 
 
 
Tabellene er i grove trekk bygd opp som følger: 
Generelt gjelder det at kostnader og inntekter til og med 2008 er virkelige tall hentet fra 
kommuneregnskapet. For 2009 er tallene stipulert ut fra medgåtte kostnader og inntekter pr. 
oktober 2009. For 2010 og senere er tallene satt opp iht. hovedplaner og økonomiplaner. 
Kapitalkostnader fra og med 2010 og framover er stipulert.  
 
Punkt Forklaring 
1-4 For årene 2010-2012 er det benyttet investeringer iht. økonomiplanen for vann- og 

avløpssektoren og tillagt kostnader for bygging av Valnesfjord vannbeh.anlegg. 
5-7 Beregning av investeringsgrunnlaget. 
6-12 Beregning av gebyrgrunnlaget er gjort mht gjeldende og stipulert kommunalbankrente, 
 virkelig og stipulerte driftskostnader samt beregnede administrasjonskostnader iht. 
 modell skissert av Salten kommunerevisjon. 
13-16 Beregning av gebyrer pr. bolig ut fra antall boliger og utgifts-/ inntektsgrunnlaget. 
17-21 Beregning av inntekter ut fra et valgt gebyr. 
22 Beregnet årsresultat. Positivt tall betyr at kommunen har større inntekter enn utgifter 



23 Akkumulert differanse mellom inntekter og kostnader over tid, dvs. status på vann- og 
 avløpsfond. 
 
 
VANNPROSJEKTER 
 
Fauske kommune har de seneste årene investert betydelig på vannsektoren. 
 
 
Følgende større investeringsprosjekter kan kort nevnes: 
 
Klungset vannverk 
 
Nytt vannbehandlingsanlegg satt i drift i 2004. Investering ca. 12 mill. 
 
Stengvann vannverk 
 
Nytt vannbehandlingsanlegg satt i drift høsten 2007. Investering ca. 20 mill. 
 
Valnesfjord vannverk 
 
Fauske kommune overtok i 2001 og 2002 Nedre og Øvre Valnesfjord vannverk og ble i 2005 
knyttet sammen til ett vannverk. Iht. k-sak 102/08 skal det investeres i nytt 
vannbehandlingsanlegg. Investering ca. 21 mill. 
 
Nordvik vannverk 
 
Fauske kommune overtok fra 1/1-08 Nordvik vannverk. Nytt vannbehandlingsanlegg er 
ferdigbygd. 
 
Miljøgata Fauske sentrum 
 
Fauske kommune har investert nærmere 10 mill. i utskifting av VA-nett i sentrumsområdet i 
forbindelse med Miljøgateprosjektet. 
 
Landledning i Vatnbygdveien 
 
Fauske kommune skal investere 7 mill. i ny hovedvannledning mellom Vatnbygda og Finneid. 
Prosjektet er nedprioritert i 2008 og 09, men vil bli videreført i 2010. 
 
Rehabilitering vannledninger i Sulitjelma 
 
Det er utført en omfattende rehabilitering av vannforsyningsnettet i Sulitjelma de siste år. I 2009 
er det på grunn av store lekkasjeproblemer i Bursimarka skiftet ut VA-nett i et større område. 
 
Ny vannforsyning til Grønås 
 
Vinteren/ våren 2008 førte Fauske kommune fram ny vannforsyning til Grønåsområdet.  
 
 



AVLØPSPROSJEKTER: 
 
I årene som kommer foreslås det en økt aktivitet på avløpssektoren. 
 
På 80-tallet ble det gjort store investeringer på avløpssektoren. Blant annet ble alle enkeltutslipp i 
sentrumsområdene fra Finneid i øst og til Lund/ Stranda i vest samlet til et felles Renseanlegg på 
Erikstad. Forventet levetiden til disse tekniske installasjonene er nå i ferd med å nås. Utskifting 
av pumpestasjoner vil derfor bli et satsningsområde framover. 
 
Av andre større prosjekter her kan nevnes nytt avløpsrenseanlegg i Østerkløft samt samling av 
enkeltutslipp med tilhørende avløpsrensing i Sulitjelma (forprosjekt er ferdig). 
 
 
VANN- OG AVLØPSPROSJEKTER: 
 
Ny veg og framføring vann og avløp mellom Finneid og Hauan 
 
Fauske kommune har i 2006/07 framført ny veg samt VA-nett mellom Finneid og Hauan. 
Investering ca. 7,2 mill. 
 
Boligfelt Finneidlia 
 
Veg-, vann- og avløpsanlegg er med unntak av asfaltering og gatelys ferdig i Greplyngveien og i 
Finneidlia i Hauan.  
 
Rehabilitering av VA-nett 
 
Fauske kommune sliter fortsatt med store lekkasjer på gamle VA-anlegg. Det investeres 3-4 mill. 
årlig til utskiftinger både i Fauskeområdet, i Valnesfjord og i Sulitjelma. På Fauske kan nevnes 
omfattende opprydding i Nymoveien/ Geitbergveien og i området Sjøvollveien/ Erikstadveien. 
 
Nytt VA-anlegg Fauskemyra 
 
I forbindelse med utbygging av Byggmakker på Krokdalsmyra er det anlagt nytt 
overvannsanlegg mellom Sildreveien og til Farvikbekken. I prosjektet er det medtatt utskifting 
av vann- og avløpsnett i samme område. I 2010 planlegges det framføring av nytt vann- og 
avløpsnett fra Gryttingveien og til Fauskemyra. Dette blant annet for å bedre brannvanns-
dekningen i området. 
 
 
KONKLUSJON VANNSEKTOREN 
 
Vannsektoren har de senere år investert betydelige midler på sektoren, spesielt på bygging av 
vannbehandlingsanlegg, jfr. ovenfor. De fleste av de større prosjektene innen sektoren er derfor i 
løpet av noen år ferdigstilt. Det må her nevnes at det fortsatt vil være store utfordringer med 
hensyn til utskifting av vannforsyningsnett både i Sulitjelma, Valnesfjord og Fauske.  
 
Selv om det er investert betydelig på vannsektoren gjør fjorårets økning sammen med lav rente at 
det ikke anses nødvendig å øke gebyrene for 2010.  
 



 
KONKLUSJON AVLØPSSEKTOREN 
 
Avløpsgebyrene har de siste årene bygget opp et betydelig avløpsfond. Årsaken til dette er i 
hovedsak forholdsvis moderate investeringer på sektoren.  
 
Avløpsgebyrene ble redusert fra 2008 til 2009. Dette sammen med lave rentekostnader gjør at 
det ikke er nødvendig å endre avløpsgebyrene.  
 
 
KONKLUSJON SLAMSEKTOREN 
 
Det er balanse mellom kostnader og inntekter på sektoren. 
 
 
INNSTILLING : 

 
Fauske kommunestyre vedtar å ikke endre vann-, avløp- og slamgebyrene fra 2009 til 
2010.  

 
 
DRIF-082/09 VEDTAK-  25.11.2009 

 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 
 
INNSTILLING TIL FORMANNSKAPET: 
Fauske kommunestyre vedtar å ikke endre vann-, avløp- og slamgebyrene fra 2009 til 
2010.  

 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
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HUSHOLDNINGSGEBYR 2010 
 
Vedlegg: Ingen. 
 
Saksopplysninger: 
 
Representantskapet i Salten Forvaltning IKS har i møte 30.10.2009 vedtatt en økning av  
husholdningsgebyrer for 2010 med 7,5 % og bygger på følgende årsaker:    
 
-   I 2009 har finanskrisen store virkninger på inntektene, mer enn utgifter. Salg av fraksjoner 

som metaller og papir har tidligere gitt store inntekter til Iris Produksjon, og har medført at 
avgiftene på behandling av avfall og drift av anlegg har kunnet holdes nede. Når IP ikke 
lenger får inntekter for disse store fraksjonene må det kompenseres gjennom økte gebyrer. 
 

-  Valget om å sende avfall vekk til forbrenning har vært synliggjort i flere langtidsbudsjett, og 
har blitt en realitet i 2009.  Behandling av restavfall er en av de største utgifter, og en økning 
på 40 % i behandlingspris har merkbar virkning på de totale utgifter.  
 

-   De nye innsamlingskontraktene på entrepriseområde trår i kraft fra 1. januar 2010.  Den økte  
kostnaden på disse kontraktene er 16 %.  
 

-   Regelverket for selvkostanalyse setter krav om at renovasjonsgebyret skal dekke alle 
kostnader knyttet til behandling av avfall fra husholdningene, verken mer eller mindre. 
Regelverket for selvkostanalyse setter også krav om at det skal brukes kalkulatoriske 
avskrivninger og renter. Selvkostanalysen er gjennomgått på nytt med bistand fra 
kommunerevisjonen, og vil bli gjennomgått på nytt og revidert ved fremlegges av 
årsregnskap. Som antydet fra kommunerevisjonen viser selvkostanalysen at vi har hatt for 
lave gebyrer mot husholdningene 

 
Kommunale miljøgebyr foreslås uendret og er kr 53.00 pr. dunk eksklusiv moms. 
Miljøgebyret innkreves av IRIS på bakgrunn av antall boenheter x gebyr og blir utbetalt ved 
årets slutt.  Vi regner med ca. 4000 boenheter i 2010. 
Inntekten skal bl.a. brukes til opprydding av villfyllinger samt oppryddingsaksjoner hvor 
kommunen engasjerer lag og foreninger. 

 
 



Ved behandling av husholdningsgebyrer for 2009, vedtok kommunestyret følgende: 
 

For ettertiden vil Fauske kommune ikke ha en prisøkning utover konsumprisindeksen. 
 
I henhold til Forurensningsloven §34 skal imidlertid kapitalkostnader og driftskostnader dekkes 
fullt ut igjennom gebyrene, noe som hindrer subsidiering av husholdningsgebyrene. 
 
Rådmannen anbefaler derfor de foreslåtte endringer i satsene for husholdningsgebyrer, jfr. 
vedtak i Representantskapet i Salten Forvaltning IKS 30.10.2009. 
 
INNSTILLING : 

 
Fauske kommune godkjenner følgende satser for husholdningsgebyrer for 2010 i henhold 
til vedtak gjort av Representantskapet i Salten Forvaltning IKS 30.10.09: 
 
Størrelse 
dunk 

2009 
Netto Økning 2010 

Kommunalt 
tillegg Sum 

Sum inkl 
mva 

Grunngebyr 1651,00 7,5 % 1775,00 53,00 1828,00 2285,00 

80 liter 1651,00 7,5 % 1775,00 53,00 1828,00 2285,00 

130 liter 1848,00 7,5 % 1987,00 53,00 2040,00 2550,00 

190 liter 2083,00 7,5 % 2240,00 53,00 2293,00 2866,00 

240 liter 2280,00 7,5 % 2451,00 53,00 2504,00 3130,00 

350 liter 3400,00 7,5 % 3655,00 53,00 3708,00 4635,00 

500 liter 4523,00 7,5 % 4862,00 53,00 4915,00 6143,00 

       

 
Kommunalt miljøgebyr blir kr. 53,00 pr.dunk eks.mva. og er uendret fra 2009. 

 
 
DRIF-083/09 VEDTAK-  25.11.2009 

 
Leif Lindstrøm (FRP) foreslo: 
Pkt. 1 
Det vises til kommunestyrevedtak 205/08 der Fauske kommune ikke aksepterer økning 
utover 3,1 %. 
Pkt. 2 
Det startes et arbeid med å analyse alternativer med reelle kostnader for innsamling og 
destruksjon av husholdningsavfall i Fauske. 
Resultatet av analysen legges frem som grunnlag for videre samarbeid med IRIS. 
 
FRP’s forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
INNSTILLING TIL FORMANNSKAPET: 
Pkt. 1 
Det vises til kommunestyrevedtak 205/08 der Fauske kommune ikke aksepterer økning 
utover 3,1 %. 
Pkt. 2 
Det startes et arbeid med å analyse alternativer med reelle kostnader for innsamling og 
destruksjon av husholdningsavfall i Fauske. 
Resultatet av analysen legges frem som grunnlag for videre samarbeid med IRIS. 



 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
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FEIEAVGIFT 2010  
 
Vedlegg: Ingen 
 
Sammendrag: 
 
Fra Salten Brann IKS har vi fått melding om at det ikke er foreslått noen justeringer i 
feieavgiften for 2010. 
 
Feieavgiften ble sist endret i 2008 og er nå kr 300,50 pr pipeløp. 
 
Rådmannen legger fram forslag om at feieavgiften for 2010 holdes uendret. 
 
INNSTILLING : 

 
Feieavgift for 2010 holdes uendret med kr 300,50 (eks mva) pr pipeløp 

 
 
DRIF-084/09 VEDTAK-  25.11.2009 

 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 
 
INNSTILLING TIL FORMANNSKAPET: 
Feieavgift for 2010 holdes uendret med kr 300,50 (eks mva) pr pipeløp 

 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
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BETALINGSSATSER - TORGLEIE I FAUSKE SENTRUM  
 
Vedlegg: ingen 
 
Saksopplysninger: 
Fauske kommunestyre vedtok den 11.12.2007, sak 64/08 nye regler for torghandel i Fauske 
sentrum. Det ble vedtatt nye priser for torgleie, samtidig ble det vedtatt at priser på torgleie skal 
vurderes årlig i forbindelse med budsjettbehandlingen.  
 
Etter ombygging av torget har aktiviteten i torgsalget gått noe ned. Leieprisene på det gamle 
torget var svært lave og det vurderes at brukerne trenger litt tid til å tilpasse seg nye forhold. 
Fauske Parkering AS, som står for drift av torget, er kontaktet, selskapet anbefaler at gjeldende 
priser videreføres i 2010.  
 
Prisene ble holdt uendret fra 2008 til 2009. 
 
Rådmannen foreslår at prisene på torgleie holdes uendret i 2010.  
 
Gjeldende priser er: 
 
Priser torgleie: 
Kafedrift – sesong kr 4 000,- 
Torgsalg – sesong kr 3 000,- 
Torgsalg – dagleie  kr    200,- 
 
Priser strøm: 
Sesong   kr 1 000,- 
Dagleie  kr      50,- 
 
”Sesong” er definert i vedtatte regler for torghandel.  
 
INNSTILLING : 

 
Prisene på torgleie beholdes uendret i 2010. 

 
 
DRIF-085/09 VEDTAK-  25.11.2009 



 
Leif Lindstrøm (FRP) ble enstemmig erklært inhabil etter forvaltningslovens § 6.1e). 
 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 
 
INNSTILLING TIL FORMANNSKAPET: 
Prisene på torgleie beholdes uendret i 2010. 

 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
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HUSLEIEØKNING 2010 KOMMUNALE BOENHETER  
 
Vedlegg: Ingen 
 
Sammendrag: 
 
Fauske kommune ved boligkontoret forvalter pr. tiden 113 boenheter. Dette er selveide boliger, 
boliger i borettslag og boliger som er innleid for utleie. Husleieinntektene for disse boenhetene 
utgjør ca. kr 5.800.000,-. Utgiftene til borettslag/eiere utgjør ca. 2.900.000,-.  
 
Husleieloven har et eget kapittel om leieprisvern.  
 
Vi velger å sitere deler av dette kapittel.  
 
§ 4-1. Det alminnelige leieprisvern  
Det kan ikke avtales en leie som er urimelig i forhold til det som vanligvis oppnås på 
avtaletidspunktet ved ny utleie av liknende husrom på liknende avtalevilkår.  
 
§ 4-2. Indeksregulering  
Hver av partene kan kreve leien endret uten oppsigelse av leieforholdet med følgende 
begrensninger:  
a) endringen må ikke tilsvare mer enn endringen i konsumprisindeksen i tiden etter siste 
leiefastsetting,  
b) endringen kan tidligst settes i verk ett år etter at siste leiefastsetting ble satt i verk, og  
c) den annen part må gis skriftlig varsel med minst en måneds frist før endringen kan settes i 
verk.  
 
§ 4-3. Tilpassing til gjengs leie  
Har leieforholdet vart i minst to år og seks måneder uten annen endring enn den som kreves etter 
§ 4-2, kan begge parter uten oppsigelse sette fram krav om at leien blir satt til gjengs leie på 
iverksettingstidspunktet ved utleie av liknende husrom på liknende avtalevilkår. Ved 
leiefastsetting etter første punktum skal det gjøres fradrag for den del av leieverdien som skyldes 
leierens forbedringer og innsats.  
 
Tilpassning av leien etter første ledd kan tidligst settes i verk seks måneder etter at det er 



framsatt skriftlig krav om det, og tidligst ett år etter at tidligere endring av leien ble satt i verk.  
 
 
Blir partene ikke enige om hva som er gjengs leie, kan hver av dem kreve at den blir fastsatt etter 
bestemmelsene i § 12-2.  
 
Saksopplysninger: 
 
Fra Statistisk Sentralbyrå:  
Konsumprisindeksen (KPI) økte med 2,7 prosent fra september 2008 til september 2009.  
 
En økning på 2,7 % i husleie kan iverksettes fra 01.01.2010 for de fleste boenhetene. Dette ut fra 
tolking av lovens bestemmelser.  
 
I arbeidet med budsjettet for 2010 foreslår rådmannen en husleieøkning på 2,7 % for de fleste 
boenheter. Unntakene er de leilighetene som ved en husleieøkning får en husleie på over kr 
8.000,-.  
 
For kommunale leiligheter i borettslag vil en eventuell ytterligere økning i husleien, som 
borettslagene selv vedtar, komme i tillegg.  
 
I budsjett 2010 er det avsatt kr. 612.000,- til vedlikehold av kommunale utleieboliger. Dette gir 
et snitt på ca kr 5.300,- til vedlikehold pr. år pr. bolig. Disse midlene skal dekke eksempelvis nye 
varmvannstanker, maling, dusjkabinett, opplegg til oppvaskmaskin, og lignende. Rådmannen har 
pr. i dag kun midler til å foreta ”brannslukking” i boligene, ikke nødvendig oppgradering. 
Eksempelvis er det en del baderom som har behov for oppgradering (fjerning av badekar, nytt 
gulvbelegg og dusjkabinett), dette er det ikke mulig å få gjennomført innenfor den rammen som 
er avsatt til vedlikehold. De eneste badene som blir oppgradert i de kommunale boligene er de 
som det er lekkasje i, og som derfor må repareres. 
 
 
Saksbehandlers vurdering: 
 
Det er her snakk om en indeksregulering av leieprisene. Denne endringen kan derfor iverksettes 
fra 01.01.2010 for de fleste boenheter. I de tilfeller der det har flyttet inn personer i våre 
boenheter i løpet av 2009 vil økningen gjennomføres i henhold til husleieloven.  
 
 
INNSTILLING : 

 
Det vedtas en husleieøkning på 2,7 % for 2009 for de fleste kommunale utleieboliger.  
 
Unntakene er de boligene som ved en slik økning får en husleie på over kr 8.000,-. 

 
 
DRIF-086/09 VEDTAK-  25.11.2009 

 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 
 
 



INNSTILLING TIL FORMANNSKAPET: 
Det vedtas en husleieøkning på 2,7 % for 2009 for de fleste kommunale utleieboliger.  
 
Unntakene er de boligene som ved en slik økning får en husleie på over kr 8.000,-. 

 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
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NORM FOR SOSIALHJELP 2010  
 
Vedlegg: Ingen 
 
Sammendrag: 
 
I forbindelse med budsjettvedtaket for 2008, ble det forutsatt at normen for økonomisk 
sosialhjelp legges fram som egen sak hvert år i forbindelse med budsjettarbeidet for det 
kommende år. 
 
Sosial og helsedepartementet ga 13. februar 2001 veiledende retningslinjer for utmåling av 
stønad til livsopphold etter sosialtjenesteloven. Disse er senere prisjustert i 2002, 2004, 2006, 
2007 og 2008. I 2009 ble alle satsene hevet med 3 % som var anslaget for veksten i 
konsumprisen og i tillegg 5 % utover denne prisstigningen. 
 
De veiledende retningslinjene erstatter ikke sosialtjenestens rett og plikt til å utøve skjønn ved 
vurdering av søknader om økonomisk hjelp. Videre står den enkelte kommune i utgangspunktet 
fritt til å fastsette nivået på sine sosialhjelpsytelser. Det forutsettes imidlertid at stønaden som gis 
sikrer søkeren et forsvarlig livsopphold.  
 
Formålsbestemmelsen i lov om sosiale tjenester sier følgende: ” Formålet med denne loven er  

a) å fremme økonomisk og sosial trygghet, å bedre levevilkårene for vanskeligstilte, å bidra 
til økt likeverd og likestilling og forebygge sosiale problemer 

b) bidra til at den enkelte får mulighet til å leve og bo selvstendig og til å ha en aktiv og  
meningsfull tilværelse sammen med andre.” 

 
De veiledende statlige normene er supplert med mer detaljerte inndelinger slik at vi får en 
hensiktsmessig struktur på de lokale normene. Det har viset seg hensiktsmessig å operere med 
korttidsnorm/nødhjelp, egen norm for hjemmeboende/hybelboende  ungdom, samvær med barn 
og lommepenger med opphold i institusjon. Dette er de senere årene regulert opp med de samme 
prosentsatsene som for de veiledende normene fra staten. 
 
 
 
 



 
 
 
For tiden gjelder følgende norm for økonomisk sosialhjelp pr måned i Fauske kommune. 
 

Norm Fra 01.01.2009 
Enslige 5 105 
Ektepar/samboere/par 8 479 
Person i bofellesskap/ samboer en pers 4 240 
Følgende tillegg for barn  
Barn 0 – 5 år 1 947 
Barn 6 – 10 år 2 585 
Barn 11 – 17 år 3 245 
Korttidshjelp/nødhjelp:  
Enslig 2 610 
Par 4 654 
Barn 0 – 5år 1 467 
Barn 6 – 10 år 1 836 
Barn 11 – 17 år 2 225 
  
Hjemmeboende/hybelboende ungdom 3 960 
  
Samvær med barn  
0-5 år  (kr 65 pr døgn) 1 947 
6-10 år (kr 86 pr døgn) 2 585 
11-17 år (kr 108 pr døgn) 3 245 
  
Lommepenger ved opphold institusjon 
(kort opphold kr 60 pr dag) 

2 000 

 
 
De veiledende retningslinjene omfatter utgifter til det løpende daglige livsoppholdet, mat og 
drikke, klær og sko, husholdningsartikler og hygiene med mer. TV-lisens, avis og telefon, 
fritidsaktiviteter, fritidsutstyr til barn og reiseutgifter (bruk av offentlig kommunikasjon i 
forbindelse med daglige gjøremål) inngår også. 
 
Boutgifter, strøm og oppvarming, bolig- og innboforsikring, samt innbo og utstyr inngår i 
kjerneområdet i livsoppholdet, men er ikke inkludert i beregningsgrunnlaget for de veiledende 
retningslinjene. Dette er forhold som vurderes særskilt.  
 
Saksbehandlers vurdering: 
 
Kommunestyret har vedtatt at en skal legge fram egen sak om norm for hvert år i forbindelse 
med budsjettet.  
 
Normen for økonomisk sosialhjelp forutsetter at dette skal være en korttidsytelse. Erfaringene de 
senere årene viser en gledelig reduksjon i antall mottakere av sosialhjelp. Dette skyldes flere 
forhold, blant annet et bedre arbeidsmarked, bruk av statlige tiltak og innføringen av 



Kvalifiseringsprogrammet som en del av NAV reformen. Dermed kan vi si at intensjonene bak 
fastsettingen av normen blir ivaretatt på en bedre måte. 
 
På denne bakgrunn er det saksbehandlers oppfatning at de statlige normene med de lokale 
tilleggsnormene vil kunne danne en hensiktsmessig økonomisk ramme rundt forvaltningen av 
sosialtjenesteloven. I tillegg til disse normene gjennomføres det en skjønnsmessig vurdering i de 
saker hvor dette skal gjøres i henhold til sosialtjenesteloven. Vi vektlegger den individuelle 
vurderingen og det ansvaret som ligger i sosialtjenesteloven.  
 
INNSTILLING : 

 
1. Fauske kommunestyre benytter de statlige veiledende retningslinjer for utmåling 

av økonomisk stønad til livsopphold. Dagens normer reguleres i tråd med de 
statlige normene når disse er klar med virkning fra 01.01.2010. 

 
2. Normen for sosialhjelp legges fram som egen sak hvert år i forbindelse med 

årsbudsjettet. 
 
 
DRIF-087/09 VEDTAK-  25.11.2009 

 
Jørn Stene (FL) foreslo: 
Fauske kommunestyre vedtar at norm for sosialhjelp skal følge de satser og ordninger 
som kommunen hadde i 2007 justert i henhold til konsumprisindeks fram til 2009, 
gjeldende fra 01.01.2010. 
 
Innstillingen ble vedtatt med 5 mot 4 stemmer avgitt for FL’s forslag. 
 
INNSTILLING TIL FORMANNSKAPET: 
1. Fauske kommunestyre benytter de statlige veiledende retningslinjer for utmåling av 

økonomisk stønad til livsopphold. Dagens normer reguleres i tråd med de statlige 
normene når disse er klar med virkning fra 01.01.2010. 

 
2. Normen for sosialhjelp legges fram som egen sak hvert år i forbindelse med 

årsbudsjettet. 
 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 
 



 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


